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جان باختن فوتباليست 

مشهور به خاطر  برق گرفتگى 
ورود رئيس جمهور

به پرونده  اختلافات 
وزارت بهداشت و رفاه

با شايسته ايرانى، بازيگر فيلم  «فصل نرگس»
مگر چند كارگردان حرفه اى در 

سينما داريم؟

همه ما بايد «محيط بان» باشيم
زندگى/ رقيه توسلى: واقعاً چــه اتفاقى مى افتد 
كه برخى براى نجات، پيشــقدم مى شوند و عده اى 

ويرانگرى را انتخاب مى كنند؟
خبر را كــه مى خوانم، متعجب و حيــران مى مانم. 
آخر همه شــان اهل يك خطه اند. هم آن ها كه براى 
نجات آخرين گوزن ها تقلاّ مى كنند و هم شكارچيان 

طبيعت ستيز و خودخواه.
در روزهاى گذشــته شــاهد دو خبــر متفاوت در 
حوزه محيط زيســت و منابع طبيعى بوديم؛ تلاش 

كمپينى كه از چهاردانگه اى هــا و دودانگه اى هاى 
مازندران براى حفاظت از گوزن ها دعوت به همكارى 
مى كنند و مى خواهند در صورت مشاهده گروه هاى 
طبيعت گرد و افراد متفرقه، محترمانه پيشقدم شوند 
و از رفت و آمدشــان به ارتفاعات جلوگيرى كنند و 
دلايل حساســيت و نرفتن به آن نقاط را در اين ايام 
برايشــان توضيح بدهند و اگر به گروهى مشكوك 

شدند، موضوع را به اطلاع محيط زيست برسانند.
و خبر دوم تلاش و تقلاى متخلفانى كه براى ارضاى 
بلندپروازى و اســكناس اندوزى، اســلحه را خوب 

مى شناسند و تعقيب و گريز و كشتار را.
حاضر به يراق مى شوند براى شكار. مى روند آنجا كه 
قلاده پلنگى با توله اش براى نوشيدن آب به چشمه 
«لب سنگ شــهيد آباد» مى آيد. به منطقه جنگلى 
كه صداى شــليك ها، كندن پوست قلاده ها و آتش 
زدن هاى ديوانه وارشان - ديرتر- تنِ جنگل را بلرزاند. 

و تنِ حيات وحش را. 
آدم هــاى ســنگدل و بى قانونى كه ردپــاى اقدام 
بى رحمانه شــان را برجاى مى گذارند. لاشــه ها و 
جمجمه ها و گلوله ها را. و به خيال خودشان مى روند، 

پلنگ فروشى كنند.
چقدر حكايت اين بشر دو پا، عجيب است. حكايت 
خوب ها و بدها. اما كاش در اين خبر بيشــتر تعمق 
كنيم و براى نجات محيط زيست و فرهنگ كشور يك 
سرباز وظيفه شناس باشيم. انسانى كه گوزن و پلنگ 
و مرال و قوچ و قو را قربانى خواسته هايش نمى كند. 
آيندگان و چرخه بقا را محترم مى شمارد و نسل كشى 
به راه نمى اندازد؛ چون مى داند انقراض حيوانات، تاوان 
سختى دارد. انقراض حيوانات مقدمه اى براى انقراض 
نسل بشر است و كاش آدم هاى بى فكرى كه طبيعت 
و گونه هاى ارزشــمند را پايمال طمع و نادانى خود 

مى كنند، هرچه زودتر اين واقعيت را مى فهميدند.
بى ترديد اخبارى از اين دســت - نجات و كشــتار 
حيوانات - وقتى تكانمان خواهد داد كه از درون، يك 
محيط بان باشــيم؛ و از خاطر نبريم، وقتى پلنگ ها 
مى ميرند و حالِ محيط زيست رو به وخامت مى رود 
كه آدم ها يادشــان برود نفَس گونه هاى طبيعت به 

مويى بند است.

وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات:
اپراتورها با مردم روراست باشند

زندگى: وزير ارتباطات 
و فناورى اطلاعات تأكيد 
كرد: مردم از كم فروشى 
اينترنتى گلايه دارند و به 
همين جهت بايد تنظيم 
مقررات در استان ها نيز 
فعال شــود و شــكايات 
مردم را دريافت كند. در 

اين راستا بايد نظارت مردم بر مردم فعال شود. آذرى جهرمى افزود: من 
تأكيد كردم كه تمام شــكاياتى كه در رابطه با كم فروشى اينترنت وجود 
دارد، به صورت رسانه اى منتشر شود تا روشــن شود مردم از چه كسانى 

شكايت دارند. 
به گزارش ايســنا، وزير ارتباطات در آيين افتتاح پروژه هاى ارتباطات و 
فناورى اطلاعات خراسان رضوى گفت: پيش از اين ميزان دسترسى شبكه 
انتقال ديتا در استان خراسان رضوى 182 گيگابيت بر ثانيه بوده كه اين 
رقم امروز به 600 گيگابيت رسيده است. پهناى باند اين استان كه پيشتر 
استانى مصرف كننده بود، به ميزان 36 گيگابيت در ابتداى دولت يازدهم 
بود و امروز اين رقم به 270 گيگابيت رسيده و 7/4 برابر رشد داشته است. 
وى ادامه داد: امروز بيش از 2ميليون و 700 هزار كاربر اينترنت در استان 
داريم. سرويس اينترنت در بيش از 1800 روستاى خراسان رضوى دائر 

شده و بيش از 905 كيلومتر فيبر نورى در استان كشيده شده است. 
آذرى جهرمى خاطرنشــان كرد: ما يك پايه ضعيف 12 ســاله در حوزه 
ارتباطات داشتيم كه امروز اين ضعف چند برابر شده است. اين كه بدانيم 
چقدر با سطوح استاندارد فاصله داريم، مســئله مهمى است. از اپراتورها 
به رغم اين كه فضاى رقابت خيلى خوبــى دارند، انتظار داريم كه با مردم 
روراست باشند. ما فضاى رقابت را محترم مى شماريم اما بايد واقعيات را 
ديد. برخى از اين مشكلات به مسايل شهرى بازمى گردد و اطلاع داريم كه 

اين مسايل حل نشده و مسئله فيبر نورى شهر مشهد نيز بايد حل شود.
 خبر ديگرى نيز حاكى اســت كه وزير ارتباطات در صفحه شخصى خود 
در توئيتر نوشت: «11درصد سهم بازار گوشى ايران متعلق به شركت اپل 
است؛ امروزه احترام به حقوق مصرف كننده يك اصل است كه اپل رعايت 
نكرده است». آذرى جهرمى از پيگيرى حذف شركت هايى مانند دليون 
(سرويس ارايه  غذا)، ديجى كالا (فروشــگاه اينترنتى)، الوپيك (سرويس 
پيك موتورى)، تخفيفان (سايت ارايه  تخفيفات روزانه) و على بابا (آژانس 

مسافرتى) از فروشگاه اپل خبر داده است.

محيط زيست

ارتباطات و اطلاعات

فناورىسلامت

مهر: دانشمندان دانشگاه منچستر موفق به شناسايى نوع خاصى از مولكول ها شده اند 
كه مى توان بر روى تعداد محــدودى از آن ها ده ها ترابيت اطلاعــات ذخيره كرد. به 
گزارش ساينس ديلى، بررسى ها نشان مى دهد حجم كل فيلم هاى ساخته شده توسط 
هاليوود بالغ بر 200 ترابيت داده است و با اين كشف جديد علمى مى توان تمامى اين 
فيلم ها را بر روى يك مكعب 6/5سانتيمتر مربعى جاى داد. اين امر بدان معناست كه 
25هزار گيگابايت اطلاعات را مى توان بر روى يك ســكه 50 پنسى ذخيره كرد. در 
مقام مقايسه آيفون 7 اپل حداكثر قادر به ذخيره 256 گيگابايت داده است. محققان 
مى گويند با كنترل عملكرد مغناطيسى طبقه خاصى از مولكول ها مى توان از آن ها براى 

ذخيره سازى حجم بسيار زيادى از اطلاعات استفاده كرد. تنها مشكل اين روش آن است كه براى حفظ و ذخيره سازى مطمئن اطلاعات 
بايد اين مولكول ها را در دماى منفى 213 درجه سانتيگراد نگه داشت. اين دما بسيار نزديك به دماى نيتروژن مايع يعنى منفى 196 درجه 

سانتيگراد است. البته دانشمندان در تلاشند دماى مذكور را بالاتر بياورند، ولى براى تحقق اين هدف هنوز راه درازى بايد طى شود. 

ذخيره ده ها ترابيت اطلاعات بر روى چند مولكول!
 

ايرنا: رئيس مركز تحقيقات گوارش و كبد دانشگاه علوم پزشكى ايران گفت: براساس 
مطالعات متعدد انجام شده در شهر تهران، حدود 30 درصد مردم بالاى 40 سال اين 
شهر مبتلا به كبد چرب هستند. دكتر شهرام آگاه با اشاره به اين كه چاقى شكمى در 
مردان شايع تر است، افزود: كبدچرب به دليل افزايش چاقى شكمى در مردان، شيوع 
بيشترى دارد. آگاه به روند روبه رشــد كبدچرب در تهران اشاره كرد و گفت: زندگى 
شهرنشينى، رژيم غذايى نامناســب و كم تحركى در افزايش كبد چرب نقش مهمى 
دارند. فوق تخصص گوارش و كبد تأكيد كرد كه غذاهاى نامناسب از جمله فست فودها، 
نوشابه ها، شيرينى جات و چربى  ها در ابتلا به كبد چرب نقش مهمى دارند و مردم بايد 

از مصرف آن ها پرهيز كنند. وى با اشــاره به اين كه افزايش چربى هاى خون، ارتباط نزديكى با كبد چرب غيرالكلى دارد، خاطرنشان كرد: 
يكى از علل ابتلا به اين بيمارى مصرف الكل و داروهاست. آگاه، تأكيد كرد: چاق نبودن ملاك اين نيست كه فرد مبتلا به كبدچرب نباشد اما 

افرادى كه دچار چاقى شكمى هستند نياز به بررسى دقيق براى ابتلا به كبد چرب دارند.

ابتلاى30درصد تهرانى هاى بالاى40سال به كبد چرب

 زندگــى/ رها واعظى   شــايد شــما نيز در 
سال هاى گذشــته از زندگى خود، اين احساس 
را داشــته ايد كه تابستان هر سال، نسبت به سال 

گذشته گرم تر بوده است. اما آيا اين حقيقت دارد؟
به گزارش روزنامه نيويورك تايمز، در سال هاى اخير، تابستان هاى 
داغى كه در دهه 1950 ميلادى باعث كشته شــدن افراد در دنيا 
مى شد، تبديل به تابستانى عادى و معمولى براى افراد شده است و 
چنين دمايى ديگر براى آدم  ها خيلى عجيب وغيرقابل تحمل نيست!

* تابستان هايى كه عجيب داغ است
امواج گرمايى كه از ابتداى تابستان ســال جارى جنوب اروپا را 
پوشش داد و سپس با عبور از خاورميانه در پاكستان متوقف شد و 
دماى اين كشور را به 54 درجه سانتى گراد رساند، نشانه واضحى 

از رويداد عجيب گرم تر شدن تابستان ها است.
دكتر جيمز هانسن، دانشمند ناسا و استاد دانشگاه كلمبيا با ايجاد 
نمودارى جديد نشان داده است كه چگونه در طى چندين دهه، 
گرماى تابستان هاى هر سال نسبت به سال قبل شديدتر شده و 

دماى هواى تابستان ها افزايش يافته است.
در نمــودار دكتر هانســن ميانگين دماى واقعى تابســتان هاى 
چندين دهه بررسى شده و پايه مقايسه نمودارها، ميانگين دماى 

تابستان هاى دهه 1980 ميلادى بوده است.
* روزهاى فوق العاده گرم

آنچه در اين نمودارها جالب توجه است، آن است كه در سال هاى 
1951 تا 1980، حدود يك ســوم از دماى تابستان ها در نيمكره 
شمالى، در محدوده طبيعى، يك ســوم از دما در محدوده سرد و 
يك سوم ديگر در محدوده گرم قرار گرفته بود. اما در بين سال هاى 
2005 تا 2015، دو سوم از دماى ميانگين تابستان ها در رده گرم و 
حدود 15 درصد از دماى هواى تابستان ها در رده بندى جديدى از 

نمودار با عنوان «فوق العاده گرم» قرار گرفته است.
اين بدان معناست كه در حال حاضر، تابستان هايى كه ما در اين 
سال ها تجربه كرده ايم، در مقايسه با تابســتان هاى اواسط قرن 

بيستم، بسيار گرم تر است.
* پيش بينى دانشمندان درست بود

تاد ســنفورد، مدير تحقيقاتى مركز علمى كلايميت سنترال در 
خصوص افزايش شديد دماى تابستان ها مى گويد: افزايش دماى 

شديد تابستان ها نسبت به سال ها گذشته، دقيقاً همان چيزى است 
كه دانشمندان پيش بينى كرده بودند و انتظار داشتند كه به دليل 
گرم تر شدن آب و هواى كره زمين، رخ دهد و ما اين روزها درست 
در زمان و شرايطى هستيم كه دانشمندان پيش بينى كرده بودند.

در نمودار ايجاد شده درباره گرم تر شدن دماى هواى تابستان ها 
نسبت به گذشته، توسط دانشــمندان، اغلب اندازه گيرى ها در 
محدوده ميانگين قرار گرفته اند و هر چه نمودار به سال هاى اخير 
نزديك مى شــود، درجه حرارت هواى تابستان افزايش مى يابد و 
زمان هاى بيشترى از تابستان ها در محدوده گرم و فوق العاده گرم 

قرار مى گيرند.
* زمين در خطر تغييرات آب و هوايى

نمودارهاى دكتر هانسن در خصوص گرم تر شدن هواى تابستان ها، 
تغييرات درجه زيادى را در طى ســاليان اخير نشان مى دهد، اما 
برخى ديگر از دانشــمندان محقق در زمينــه آب و هواى زمين، 
همچون زك هاسفادر كه تحليلگر سيستم هاى انرژى در دانشگاه 
كاليفرنيا اســت، در اين خصوص عنوان كرده اند كه گرم تر شدن 
هواى تابستان ها بازتابى كلى است و تنها به اين دليل مورد توجه 

قرار گرفته كه فقط در برخى از نقاط مهــم كره زمين بروز كرده 
است.

در هر صورت، داده هاى دكتر هانســن در خصوص گرم تر شدن 
هواى فصل تابســتان در نيم قرن اخير، تغييــرات بزرگ و قابل 
توجهى را نشان مى دهد و به نظر مى رسد كه اين تغييرات باعث 
پيامدهاى مختلفى نيز در محيط زيست شده و بر اكوسيستم هاى 

طبيعى تأثير فراوانى گذاشته است. 
دكتر سنفورد در اين خصوص تأكيد كرده است كه يافته ها نشان 
دهنده عمق تغييرات آب و هوايى هستند و توجه به آن ها به دليل 
رخدادهايى كه ممكن است در آينده اى نه چندان دور براى كره 
زمين ايجاد شود، امرى ضرورى و انكار ناپذير است. رخدادهايى كه 
مى تواند به طور جدى زندگى انسان ها و جانواران را در زمين تحت 
تأثير قرار دهد و دشوارى هاى زيادى براى انسان ها به وجود آورد. 
اگرچه ضرورى است انسان ها به اين موضوع مهم توجه كنند كه 
يكى از اصلى ترين دلايل اين تغييرات آب و هوايى، سبك زندگى 
نادرست آن ها و آسيب هايى است كه به طبيعت و محيط زيست 

خود وارد آورده اند.

تهديد تغييرات آب و هوايى براى زندگى انسان

تابستان هاى داغ حال «زمين» را گرفته اند

شنبه 4 شهريور 1396

 4 ذى الحجه 1438

 26 آگوست 2017  سال سى ام  

ماره 8482  
ش

 zen
deg

i@q
uds

onl
ine.

ir 

16

وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات:

اپراتورها  با مردم  روراست  باشند



10
شنبه  4  شهریور  1396

 4 ذی الحجه1438 26  آگوست 2017  سال سی ام  شماره 8482 

فرهنگ

 مهر: محمــود نیلی 
احمدآبادی در جشن 
دانــش آموختـــگی 
دانشــجویان دانشگاه 
تهران گفـــت: امروز 
دانشــگاه تهـــــران 
را  عظیمی  طرح های 
برای یک صعود بزرگ تر در دست اجرا دارد. رئیس 
دانشگاه تهران اظهار داشت: پیوند دانش آموختگان با 
دانشگاه و ارتباطات گسترده و نفوذ آن ها در جامعه و 
ایجاد پل ارتباطی این دانش آموختگان بین دانشگاه 
و جامعه بسیار برای دانشگاه مهم است. وی اضافه 
کرد: باید شبکه ای میان دانش آموختگان و دانشگاه 
ایجاد شــود. به همین جهت در کنــار کانون های 
دانش آموختگی که در دانشکده های مختلف تشکیل 
شده است، دردانشگاه تهران دفتر دانش آموختگی را 

هم ایجاد کرده ایم.

شبکه ارتباطی دانش آموختگان 
ســالروز  در  فارس: 
شهادت شهید اندرزگو 
برگزیدگان  اســامی 
فراخوان شــعر شهید 
بر  اعلام شد.  اندرزگو 
اسامی  اســاس،  این 
برگزیــدگان فراخوان 
شــعر برای روحانی شهید ســیدعلی اندرزگو که 
بیشــترین امتیاز را کســب کرده انــد، عبارتند از: 
محمدجــواد الهی پور، زهرا ســپه کار، ندا نوروزی، 
محسن کاویانی، علی سلیمانی )رها(، رضا نیکوکار، 
ایوب پرند آور، علی ســلیمانی، مهــدی جهاندار و 
فاطمه فاضلی. به برگزیــدگان این کنگره هدایای 
نقدی اهدا خواهد شد. ضمن اینکه مجموعه شعر 
اشــعار این کنگره به زودی منتشر خواهد شد و در 
مراسم رونمایی کتاب، از برگزیدگان برای شعرخوانی 

دعوت به عمل خواهد آمد.

برگزیدگان شعر شهید اندرزگو
تسنیم: سخنگــوی 
کمیســـیون آموزش 
و تحقیقــات مجلس 
با بیــان اینکه کنکور 
توقعات جوانان را بالا 
برده است، گفت: طبق 
قانون، کنکور تا 3 سال 
آینده باید حذف شــود.  میرحمایت میرزاده گفت: 
قانون تاکنون به خوبی اجرا نشــده و باید برخی از 

کاستی ها در قانون اصلاح شود. 
وی با بیــان اینکه برخی از نماینــدگان به دنبال 
طرحی بــرای برطرف کردن کاســتی ها در حذف 
کنکور هستند، ادامه داد: در بحث های حاشیه ای که 
در این زمینه انجام شده، محورها بر این موضوع بوده 
که کنکور حذف یا شیوه برگزاری آن تغییر کند. وی 
گفت: برگزاری کنکور به شیوه فعلی مشکلاتی را در 

کشور ایجاد کرده است.

کنکور باید حذف شود 
 مهر: کتاب »مارتین 
هایدگر« نوشته راینر 
ترجمه  بــا  روفینگ 
توسط  جابری  طالب 
نشر »ققنوس« منتشر 
و راهی بازار نشر شد. 

ایــن کتــاب یکی از 
عناوین مجموعه »فلسفه برای نوآموزان« است که 
توسط این ناشــر چاپ می شود. نسخه اصلی این 
کتاب در سال ۲۰۱3 چاپ شده است. هایدگر یکی 
از چهره های معاصر فلسفه جهان است که در نظر 
برخی از فلاســفه مانند هانا آرنت، پادشــاه پنهان 
فلسفه است. برخی دیگر هم به دلیل همکاری اش 
با ناسیونال سوسیالیســت ها و حزب نازیسم، او را 
چهــره ای موجه نمی دانند. کتــاب پیش رو منبع 
مناسبی برای مطالعه هایدگر و کتاب پیچیده اش 

»هستی و زمان« است.

انتشار »هایدگر« برای نوآموزان 

کوتاه و خواندنی

مهر: مســئول اطلاع رسانی و امور بین الملل اولین کنفرانس تحقیقات بازی های 
دیجیتال ضمن تشــریح اولویت های این رویداد از افزایش پژوهش های علمی در 
حوزه بازی ها طی ۲ ســال گذشته خبر داد. فرزانه شریفی با تشریح ضرورت های 
برگزاری این کنفرانس تحقیقاتی گفت: یکی از مهم ترین مأموریت های بنیاد ملی 
بازی های رایانه ای، فعال ســازی ظرفیت های پژوهشــی کشور در حوزه بازی های 
دیجیتال و وصل کردن این ظرفیت ها به صنعت بازی است. در این زمینه بنیاد ملی 
بازی های رایانه ای تاکنون از کلیه کنفرانس ها و همایش های داخلی که با محوریت 
بازی های دیجیتال برگزار شــده ، حمایت های متعددی کرده اســت. اما برخی از 
این کنفرانس ها به دلیل عدم گسترش شبکه پژوهشگران، عدم اتصال دانشگاه با 
صنعت و عدم فعال سازی مراکز علمی سراسر کشور و نیز تمایل به انحصارطلبی، 
بودجه هــای دولتی را هدر داده اند. آمارهــای مرکز تحقیقات بازی های دیجیتال 
)دایرک( در پایان سال ۱3۹۵ که با رصد کلیه پژوهش های داخلی صورت گرفته به 

دست آمد، مؤید ضرورت برگزاری یک کنفرانس علمی جامع بود. 

صنایع فرهنگی 

برخی کنفرانس ها 
بودجه ها را هدر دادند

فرهنگ: ویژه برنامه »یک بیت عاشــقانه« ویژه زوج های شعر و ادبیات در خانه 
شعر سازمان فرهنگی- هنری شهرداری تهران برگزار می شود. »یک بیت عاشقانه« 
عنوان ویژه برنامه ای است که به مناسبت فرارسیدن سالروز ازدواج حضرت علی)ع( 
و حضرت زهرا)س( در اول ذی الحجه در خانه شــعر ســازمان فرهنگی- هنری 
شــهرداری تهران برگزار می شود.  این ویژه برنامه به دکتر مظاهر مصفا و امیربانو 
کریمی فیروزکوهی زوج شــعر و ادبیات تقدیم می شــود و در آن از دکتر مهدی 
محقق و دکتر نوش آفرین انصاری و همچنین تعداد دیگری از زوج های شــاعر و 
ادیب مانند ابوالفضل پاشا و آفاق شوهانی، آرش شفاعی و انسیه موسویان، غلامرضا 
کافی و پروانه نجاتی، بهروز قزلباش و سودابه امینی و  غلامرضا سلیمانی و فاطمه 
طارمی تجلیل خواهد شد.  ویژه برنامه »یک بیت عاشقانه« چهارم شهریور ساعت 
۱۸:3۰ در خانه شعر ســازمان فرهنگی- هنری شهرداری تهران واقع در میدان 
ونک، بزرگراه شهید حقانی، بعد از ایستگاه مترو حقانی، ورودی کتابخانه ملی، جنب 

ساختمان باغ کتاب برگزار می شود. 

ادبیات

»یک بیت عاشقانه« برای 
زوج های شاعر و ادیب 

احمد توکلی استاد ارتباطات، از چالش های پیش روی رسانه های مکتوب می گوید 

ریل قطار روزنامه نگاری باید تغییر کند 
 فرهنــگ/ زهره کهنــدل  روزنامه نگاری 
چه کمکی بــه رفع مشــکلات اجتماعی کرده 
اســت؟ وقتی از روزنامه نــگاری اجتماعی حرف 
می زنیم، از چه ســخن می گوییم؟ مسئولیت ما 
به عنوان روزنامه نگار چیســت؟ ما چه وظیفه ای 
بــرای خودمان تعریف کردیم؟ آیا وظیفه اولیه ما 
آگاهی دادن به جامعه است؟ آیا این آگاهی صرفاً 

خبررسانی است؟ 
ممکن است این پرسش ها برای هر یک از اهالی 
رسانه وجود داشته باشد که چه نقشی در تحولات 
فرهنگی و اجتماعی جامعــه دارند. دکتر احمد 
توکلی، اســتاد ارتباطات ، به این ســؤالات پاسخ 

داده است. 

 خطر انجماد فکری 
توکلی معتقد اســت: ارتقای جامعــه از وظایف 
روزنامه نگاران اســت در واقع کار ما در راســتای 
کار پیامبران اســت، فکر کنید پیامبری به سبک 
هرم وارونه به ما خبری می دهد که خدایی وجود 
دارد. او بشارت می دهد و هشدار، پیشینه می دهد. 
می خواهــد مدینه فاضله و جامعه آرمانی را به ما 
نشان دهد. از این منظر، کار روزنامه نگاری بسیار 
ســخت و ارزشی است. وقتی چنین چشم اندازی 
را برای مســئولیت اجتماعی خودمان ترســیم 
می کنیم، عینیت بخشــیدن به جامعــه آرمانی، 
مسئولیت ماســت. بنابراین بازنگری در کارمان 
ضــرورت دارد.  اما آیا بضاعت روزنامه نگاری ما با 
این وظیفه همخوانی دارد یا ندارد؟ توکلی پاسخ 
می دهد: ما با نوعی رکود اطلاعاتی و انجماد فکری 
و روزمرگی مواجه هســتیم. امروز رســانه، عمق 
فاجعه اســت چون به جای اینکه بســتر توسعه 
در جامعه باشــد، به دنبال جنجال است. در واقع 
پذیرفتیم که مســئولان برتر از رسانه ها هستند 
در حالی که جایگاه رسانه از قدرت سیاسی بالاتر 
است.  او توضیح می دهد چون در کشور ما فضای 
گفت وگو وجود نداشــته، همه ساحت ها سیاسی 
شده و این نشان می دهد که رسانه ها در کشورمان 
نه تنها باعث پیشرفت نشده اند بلکه گاهی موجب 

پسرفت جامعه هم گشته اند. 

 آفت روزمره نگاری 
توکلــی کاهش اثرگــذاری رســانه ها را به دلیل 
روزمرگی روزنامه نگاران دانسته و می گوید: وقتی 
رسانه نتواند بســترهای فرهنگی را ایجاد کند و 
سطح آگاهی مردم را بالا ببرد، فساد در آن جامعه 
بیشتر می شود. باید به سمتی برویم که شرایط را 
از وضع موجود تغییر دهیم. هر کدام از ما می توانیم 
فضا را تغییر دهیم؛ به این شرط که خودمان تغییر 

کنیم و کار روتین انجام ندهیم. 
او ادامــه می دهد: در روزنامه نــگاری اجتماعی با 
مســائل فرهنگی، آســیب های فقر و مشکلات 
آموزش و پرورش مواجهیم اما سرمان را به مسائل 
سیاسی گرم کرده ایم. این ها توسعه را در پی ندارد 
بلکه مخرب فرهنگ اســت. مــردم از بحث های 
سیاســی خســته اند. چرا آن ها به شــبکه های 

اجتماعی روی می آورند؟ چون روزنامه ها به لحاظ 
شکلی و محتوایی فقیرند. 

به گفته توکلی، اهالی رسانه هنوز دارند به شیوه ای 
کار مــی کنند کــه انگار شــبکه های اجتماعی 
نیامده اند در حالی که فضای مجازی گوی سبقت 

را از رسانه های رسمی ربوده است. روزنامه ها اگر 
به خودشــان نجنبند، زمیــن می خورند و دیگر 
نمی توانند بلند شــوند. این نویسنده کتاب های 
روزنامه نــگاری اولین مشــکل را در دانشــگاه ها 
می بیند؛ جایی که به شــکل پیام بیش از محتوا 
اهمیــت می دهند. او می گوید: در دانشــگاه های 
غربی مســئله اخلاق اولویت دارد اما در کشور ما 
رســانه ها مثل یک لاستیک کامیون هستند که 
در شیبی رها شده اند. در حالی که رسانه نیازمند 
تولید فکر اســت. توکلی تأکید دارد: باید جذب 
دانشــجوی روزنامه نگاری را محــدود کنیم. الان 
در فلان شهرســتان هم فوق لیسانس ارتباطات 
می گیرنــد، بدون اینکه اســتاد و منابــع لازم را 
برای تربیت دانشــجو داشته باشند. فقط جوانان 
را در دانشگاه ها ســرگرم کرده اند.   او با اشاره به 

چالش های پیــش روی روزنامه نگاری، می گوید: 
رسانه ها باید مسئولیت اجتماعی خود را بپذیرند؛ 
اینکه خبرشان چه تبعاتی برای خودشان، مردم و 
توســعه کشور دارد.  این استاد ارتباطات با تأکید 
بر سیاست زدایی از رسانه ها، خاطرنشان می کند: 
تا حدی که می توانید اســیر جو نشوید و نگویید 
که با این تیتر حال فلانی را گرفتم. اخلاق باید به 
تحریریه ها برگردد.  وی با تأکید بر فرآیندمداری 
در رسانه ها به جای رویدادمداری، توضیح می دهد: 
رویدادمداری سیاست رسانه ای آمریکایی است که 
می گوید برای اینکه بفروشم باید روی موج سوار 
شوم. کشورهایی مثل ما که دنبال توسعه هستند، 
باید فرآیندمدار باشــند. باید به مســائل اساسی 
جامعه به صورت فرآیندی بپردازیم.  توکلی با بیان 
اینکه خط قطار روزنامه نگاری در کشــورمان باید 
تغییر کند، می گوید: اولین کار، بازنگری در عملکرد 
خودمان است. فکر کنیم در یک سال گذشته چه 

کرده ایم؟   

 هو کردن آسان تر است
توکلی با اشاره به حساسیت ها و چالش های پیش 
روی روزنامه نــگاری اجتماعی، عنــوان می کند: 
یکی از دلایلی که ســراغ روزنامه نگاری اجتماعی 
نمی رویم، دشواربودن آن است. هو کردن و جنجال 

برای رسانه ها آسان تر است. 
به باور او، روزنامه نگاری تخصصی یکی از کمبودهای 
روزنامه نگاری فعلی اســت و پیشــنهاد می کند: 
رســانه ها به جای اینکــه دانش آموختگان علوم 
انسانی و روزنامه نگاری را جذب کنند، متخصصان 
هر حوزه مثل اقتصاد، فرهنگ، سیاست، اجتماع و 
هنر را روزنامه نگار کنند زیرا روزنامه نگاری امروز با 
اعداد و ارقام و مفاهیم ســر و کار دارد.  توکلی در 
انتخاب بین دانش آموخته ریاضی و دانش آموخته 
ادبیــات، اولــی را ترجیح می دهــد و می گوید: 
روزنامه نگاری امروز، روزنامه نگاری انشایی نیست 
بلکه روزنامه نگاری، دو دو تا چهارتاست. متأسفانه 
روال غلطی در کشور ما ایجاد شد و کسانی که از 
نظر درسی ضعیف بودند، علوم انسانی رفتند. بعد 

می گوییم چرا پیشرفت نمی کنیم؟ 

خوانش

یک هایکوی زیبا و تفکربرانگیز
خوانش شعری از محمد شریفی نعمت آباد

 حمیدرضا شکارسري 
»صبح بهار

در گل نوشکفته
خرمگسی خواب«* 

تخیل در هایکو تصرف در جهان نیست. سراینده هایکو به ساخت جهان 
درازدســتی نمی کند بلکه آن را منعکس می کند. پس تفاوت آن با یک 

گزارش خبری چیست؟ 
سراینده هایکو نقطه ای از جهان را انتخاب می کند و آن را از بقیه جهان 
جدا می سازد. پس زاویه دید او اهمیت پیدا می کند. به عبارت دیگر، کار 
هایکوسرا به یک مستندساز شبیه می شود. هایکو با این نوع واقع گرایی 
عملاً تکه ای منجمد از جهان اســت که از دید هایکوسرا موجودیتی تازه 
یافته است.  مهم ترین خصلت این لحظة فریزشده اندیشه ورزانه بودن آن 
است. هایکو لحظه ای را می نمایاند که خواننده را با دقیقه ای یا نکته ای به 
تفکر می خواند؛ لحظه ای که آنی شاعرانه دارد اما به ساحت شعر فارسی 
ورود نمی نماید چون شــعر فارسی حاصل صور خیال و دست اندازی در 

جهان و دیگرگون سازی اشیا و پدیده ها طی فرآیند تخیل است. 
متن محمد شریفی نعمت آباد یک هایکوی کامل است؛ یک تصویر مستند 
و کاملاً واقع گرا و بی طرفانه از طبیعت؛ طبیعتی که بکر و دست نخورده بر 
روی کاغذ فقط منعکس شــده و هیچ تلاشی برای بازآفرینی آن صورت 
نگرفته است. شاعر ضمن به کار گرفتن عناصر فصلی طبق بوطیقای هایکو، 

لحظه ای را برجسته می سازد که تفکربرانگیز هم باشد. 
چرا شریفی خرمگس را برای خوابیدن در گل نوشکفته برگزیده است؟ از 
سویی، این گزینش نشانه بی طرفی او در میان حشرات است. خرمگس 
همان پروانه یا ســنجاقک یا سوسک اســت. یک حشره، نه بیشتر و نه 
کمتر. اما از سوی دیگر، او ناخودآگاه تفاوت خرمگس با پروانه یا سنجاقک 
را پذیرفته اســت زیرا می خواهد با ایجاد تصویری پارادوکســیکال ما را 
به تماشــای بی طرفی طبیعت فراخواند. شاعر می داند که چنین فضای 
متناقض نمایــی با به خواب رفتن پروانه در گل نوشــکفته اصلاً به وجود 
نمی آیــد. این هایکو در برزخ این نمایش بی طرفانه یا جانبدارانه شــکل 

می گیرد. 
محمد شریفی هایکویی زیبا و تفکربرانگیز و نه یک شعر کوتاه فارسی را 

نوشته است. ولی مگر ایرادی دارد؟ 
 * »بیتوتــه عصر«، محمد شــریفی نعمت آباد، نشــر »نــون«، ۱3۹6، 

صفحه ۱۱۵.

آنچه می خوانید

سیاســی  بحث هــای  از  مــردم 
خسته اند، چرا آن ها به شبکه های 
اجتماعــی روی می آورنــد؟ چون 
روزنامه هــا بــه لحــاظ شــکلی و 

محتوایی فقیرند

خــبر

با کمک یک میلیارد و 400 میلیون تومانی 
صندوق رفاه دانشجویان

مشکل سرمایشی دانشگاه شهید چمران  حل شد

ایسنا: رئیس صندوق رفاه دانشجویان از کمک یک میلیارد و 4۰۰ میلیون 
تومانی برای رفع مشکل سرمایشــی دانشگاه چمران خبر داد و گفت: به 
دنبال گرمای هوا در اوایل تابســتان ســال جاری مشکلاتی برای یکی از 
خوابگاه های دانشگاه چمران پیش آمده بود و این مشکلات سبب نارضایتی 
دانشجویان شد. ذوالفقاریزدان مهر گفت: مشکل سیستم سرمایشی خوابگاه 
حضرت معصومه)س( دانشــگاه چمــران در پیگیری هــای وزیر علوم و 
همچنین صندوق رفاه از همان ابتدای اتفاق مورد بررسی قرار گرفت و در 
جلسات تأکید شد که این مشکل تا مهرماه رفع شود. خوشبختانه در هفته 
جاری این مشکل با کمک هزینه صندوق رفاه و خرید سیستم سرمایشی 
توسط دانشگاه رفع شد. به نظر من علت این اتفاق غفلت از سوی مسئولان 
دانشگاه بوده است. چندی پیش مشکلات در سیستم گرمایشی خوابگاه 

حضرت معصومه)س( این دانشگاه، باعث اعتراض دانشجویان شده بود.
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هــنر

تســنیم: نمایــش 
خان بابا  »شـــیرهای 
ســلطنه« با جشــن 
علیزاده  حسین  تولد 
این  و  همزمان شــد 
گروه نمایشــی وی را 
با حضور تماشــاگران 

غافلگیر کردند. حســین علیزاده درباره موسیقی 
نمایش که توسط گروه »ولشدگان« اجرا می شود، 
افزود: گروه ولشدگان که نامشان اقتباسی شوخ از 
دلشدگان است، نشــان می دهند برای اصالت لازم 
نیســت عبوس باشید؛ لازم نیســت وقتی درباره 
یک مســئله مهم حرف می زنید، بد اخم باشــید. 
گروه ولشدگان نشان داده اند که بسیار اصیلند ولی 
هیچ چیز هم جدی نیســت؛ حتی آن اصالتی که 
خودشــان بر آن پایه گذاشته اند! من همیشه گروه 

ولشدگان را یواشکی دنبال می کردم.

تمجید از »ولشدگان« 
مهــر: تهیه کننده و 
مدیر برنامه های محمد 
خواننــده  علیــزاده، 
موسیقی پاپ، از بهبود 
وی  جسمانی  شرایط 
پس از بستری شــدن 
سخن  بیمارستان  در 

گفت. صدرالدین حســین خانی گفت: خوشبختانه 
حال عمومی محمد علیزاده رو به بهبودی اســت و 
ما تلاش می کنیم تا وی را از بیمارســتان مرخص 
کنیم. این خواننده بنا به تجویز پزشکان نیازمند یک 
دوره استراحت است که امیدوارم با این روند درمانی 
دوباره شاهد حضور او در اجراهای زنده باشیم. برنامه 
اجراهای زنده محمد علیزاده از روز هفتم شهریورماه 
آغاز می شود و او بعد از برگزاری چند کنسرت در 
شهرستان ها، در سالن میلاد نمایشگاه بین المللی 

تهران پذیرای طرفداران خواهد بود.

حال محمد علیزاده خوب است 
پایان  از  بعــد  هنر: 
پخــش  فصــل اول 
»عاشقانه«  ســریال 
صحبت هایــی درباره 
ســاخت فصــل دوم 
مطــرح شــده بــود 
هادی،  منوچهــر  اما 

کارگردان این ســریال، اعلام کرد که ساخت فصل 
دوم سریال منتفی شده است. هادی در اینستاگرام 
خود نوشت: »عاشقانه یک فصل بوده و تمام شده. 
چیز ناتمامی وجود نداره. به دلیل استقبال بی سابقه 
در نمایش خانگی درخواســت ادامه کار در فصل 
دیگری شــده که از ابتدا در برنامه کاری من نبوده 
و من هم قطعاً تعهد به پروژه های دیگری داشتم و 
هم اکنون در یکی از آن ها به مدت 10 ماه مشغولم. 
بعضی دوســتان طلبکارند و معترض که چرا کار را 

رها کردی؟ این طور نیست عزیزانم«.

فصل دوم »عاشقانه« منتفی شد 
»فوربز«  مجله  مهر: 
پردرآمدترین  لیست 
را  خود  مرد  بازیگران 
اعلام  و  منتشــر  هم 
کــرد مارکــی مارک 
ریچی ریــچ  رســماً 
سابق  رپر  این  شــد. 

که بعدها تبدیل به بازیگر شد، حالا پردرآمدترین 
مرد اول هالیوود اســت و در بــازه زمانی 1۲ ماهه 
امتیازدهی پردرآمدترین ها، توانسته ۶۸ میلیون دلار 
پیش از مالیات کسب کند. این بازیگر اهل بوستون 
بزرگ ترین درآمد سالانة تا به حال خود را به خاطر 
چک هایی کــه از فیلم هایی مثل »ترنســفورمرز: 
آخرین شــوالیه« و فیلم جدید »بابا خانه است ۲« 
گرفته، کســب کرده اســت. فیلم »ترنسفورمرز« 
توســط منتقدان کوبیده شــد و در وب سایت نقد 

»راتن تومیتوز« امتیاز افتضاح 1۵درصد دارد.

معرفی پردرآمدترین بازیگر جهان 

چهره - خبر

روابط عمومی پرس تی وی: معاون برون مرزی صدا و ســیما گفت: اهتمام به 
مسائل جهان اسلام در رأس سیاست های خبری شبکه های برون مرزی قرار دارد 
و این نگاه را با گسترش ساختاری معاونت برون مرزی صدا و سیما تقویت خواهیم 
کرد. پیمان جبلی در دیدار با جمعی از مسئولین اتحادیه بین المللی امت واحده 
و فعالان رسانه ای اسلامگرای مصری، فلسطینی، الجزایری و لیبیایی، با بیان این 
نکته بر لزوم ارتباط متقابل و همگرایی بیشتر بین اندیشمندان مسلمان و اهالی 
اسلامگرای رسانه های جهان اسلام با شبکه های معاونت برون مرزی تأکید کرد. وی 
افزود: نظام اسلامی ایران به سبب تحریم های طولانی و وسیع جریان معاند غرب 
و محدودیت ها و دشمنی های روزافزون آن علیه ایران، به خوبی احساس خواهران 
و برادران مظلوم بخش های بزرگی از امت واحده اســلامی را درک می کند. جبلی 
در ادامه گفت: شبکه های برون مرزی تمام تلاش خود را می کنند تا در جبهه نبرد 
رســانه ای با هر آنچه آزادگی، اســتقلال و کرامت انسانیِ آحاد امت اسلامی را به 

مخاطره می افکند، مقابله کند. 

تلویزیون

تأکید بر تقویت 
شبکه های برون مرزی 

فارس: فیلم های تازه اکران شده در سینماها، آن طور که انتظار می رفت، نتوانست 
نظر مخاطب را جلب کند اما همچنان فیلم »نهنگ عنبر؛ سلکشن رؤیا« با فروش 
فوق العاده روبه رو می شود. در میان فیلم های اجتماعی که به تازگی اکران شده اند، 
تنها فیلم »ســارا و آیدا« توانســته نظر مخاطبان را به خود جلب کند و همچنان 
فیلم های کمدی با فروش خوبی مواجه هستند که نشان از سلیقه مخاطب و توجه 
به آثار طنز است. علی ســرتیپی، مدیرعامل دفتر پخش فیلمیران، درباره فروش 
فیلم های این دفتر گفت: فیلم »نهنگ عنبر؛ سلکشن رؤیا« در تهران ۲ سالن کورش 
و مگامال را در اختیار دارد و بقیه ســینماها بعد از ســانسِ موظف این فیلم را به 
نمایش می گذارند و این اثر در چند سالن سینما از جمله آزادی با فروش فوق العاده 
مواجه شد. فیلم هم اینک ۲1 میلیارد تومان فروخته است. او افزود: فیلم سینمایی 
»رگ خواب« به فروش 4 میلیارد و 3۸0 میلیون تومانی رسید. همچنین فیلم »سارا 
و آیدا« ظرف 1۶ روز نمایش به فروش 1 میلیارد و ۲00 میلیون تومان دست یافت 

که در میان آثار اجتماعی فروش خوبی است. این فیلم ۵۲ سالن در اختیار دارد. 

سینما

رکوردزنی »نهنگ عنبر 2« 
ادامه دارد 

 هنر/ تکتم بهاردوست  شایسته ایرانی را 
تقریباً همه مخاطبان با فیلم سینمایی »آفساید« 
به کارگردانی جعفر پناهی شناختند و با »آینه های 
روبه رو« به کارگردانی نگار آذربایجانی با استعداد 
و خلاقیت او بیشتر آشنا شدند؛ بازیگر مستعد و 
گزیده کاری که در ایفای نقش های خاص تبحر 
عجیبی دارد و البته همین گزیده کاری هم باعث 
شده است که مخاطبان عادی سینما با او آشنایی 

زیادی نداشته باشند. 
او ایــن روزها فیلمی روی اکران دارد که دومین 
تجربه همکاری اش با نگار آذربایجانی محسوب 
می شــود؛ فیلم ســینمایی »فصل نرگس« که 
تهیه کنندگی آن را سحر صباغ سرشت بر عهده 
داشته است. این بازیگر جوان متولد دوم تیرماه 
13۵۸ و فارغ التحصیل کارشناسی رشته نمایش 
است.  ایرانی تاکنون فیلم های سینمایی همچون 
»موج سوم«، »آینه های روبه رو«، »امکان مینا« و 
سریال هایی چون »ستایش«، »سایه ها«، »نشانی 
لاله هــا« را نیز در کارنامه هنــری خود دارد. به 
انگیــزه اکران »فصل نرگس« با وی به گفت و گو 

نشسته ایم که حاصل آن را می خوانید.

  شــما بازیگر نقش های خاص و سخت 
هســتید. از دومین تجربه همکاری خود با 

نگار آذربایجانی بگویید. 
  همان طور که خودتان هم گفتید، »فصل نرگس« 
دومین همکاری من با نــگار آذربایجانی بعد از 
تجربه فراموش نشدنی فیلم سینمایی »آینه های 
روبه رو« با نقشــی بسیار خاص و تکرارنشدنی و 
جذاب من در آن فیلم بود؛ اولین فیلمی که با این 
موضوع در سینمای ایران به خوبی ساخته شد. 
خوشحالم که برای دومین بار با خانم آذربایجانی 

با نقشی متفاوت از نقش قبلی همکاری کردم. 

  ایــن نقــش و فیلمنامــه برایتان چه 
جذابیت هایی داشت؟ 

  اصولاً همیشه از فیلمنامه خوب استقبال مي کنم 
و نگار آذربایجانی جدا از تسلطی که بر فیلمسازی 
دارد، بسیار نویسنده خوبی هم هست و با وسواس 

خاصی قصــه و کاراکترهای قصــه اش را خلق 
مي کند. بعد از فیلم اولش به عنوان بازیگر هنوز 
بازخوردهای خوبی به خاطر آن نقش از مخاطبان 
مي گیرم و این توجه برایم بسیار ارزشمند است. 

زمانی که فیلمنامه »فصــل نرگس« را مطالعه 
کــردم، بســیار از فیلمنامه لذت بــردم. نقش 
»ســپیده« در ایــن فیلم برخلاف شــخصیت 
»آدینه« در »آینه های روبه رو« یک نقش مکمل 
است و کاملاً متفاوت از آن نقش. همین باعث شد 

با رضایت کامل به ایفای آن بپردازم. 

   درباره شخصیتی که در فیلم سینمایی 
»فصل نرگس« بازی می کنید، بگویید. 

  ســپیده در قصــه در شــرایط فعلــی اش زن 
خانه داری است که با فرزندش زندگی می کند و 
دخترعمویی دارد که یکتا ناصر نقشش را بازی 
می کند؛ دخترعمویی که از شهرســتان آمده و 

با ســپیده زندگی مي کند و روابط این ۲ بسیار 
صمیمی است. آن ها در روند قصه تأثیراتی روی 

هم مي گذارند. 

سپیده فصل نرگس دغدغه های شخصی خودش 
را دارد و اصولاً با فیلم »آینه های روبه رو« خیلی 
فرق دارد. او حســی کاملاً زنانه و مادرانه دارد و 
همین تفاوت ها بین این ۲ کاراکتر بود که باعث 

شد این نقش را بپذیرم. 

     از کارگردانی نگار آذربایجانی بگویید. 
  اینکه یک کارگردان بتواند بعد از تحلیل درست 
نقش برای بازیگر، با تسلط کامل بازیگرش را هم 
به خوبی کارگردانی کنــد، برایم خیلی اهمیت 
داشــته و دارد و این یک ویژگی ارزشمند است 
که در کار این فیلمساز به شکل درست همیشه 

وجود دارد. 

     شما جزو بازیگران خیلی گزیده کار و البته 
کم کارید هستید. یک نقش چه ویژگی هایی 

برایتان دارد که وسوسه می شوید؟ 

  بله، طبیعتاً گزیده کاری کم کاری را نیز به همراه 
دارد. مگر در ســال چند فیلمنامه خوب ساخته 
مي شود و اصلاً چند کارگردان خوب و حرفه ای 
در سینما داریم؟ و البته اینکه حتماً انتخاب آن ها 
من باشــم، قابل پیش بینی نیست. باید بگویم با 
توجه به تجربه هایی که پشــت ســر گذراندم، 
می خواهم با همــه جذابیت هایی که نقش های 
خاص هنوز برایم دارند خیلــی خودم را درگیر 
بازی در چنین نقش هایی نکنم و فعالیت بیشتری 

در جای درستش داشته باشم. 

     بازی مقابل کسانی چون یکتا ناصر،گوهر 
خیراندیش و... چگونه بود؟ 

  مــن در این فیلم نقش مکمل یکتا ناصر را بازی 
می کنم و فقط بــا او بازی دارم. اولین بار بود که 
مقابل هم بازی داشتیم و تجربه خیلی خوبی بود. 
بده بستان های حسیِ خیلی خوبی با هم داشتیم. 
برای خانم ناصر هم مهم اســت روی نقشی که 
بازی مي کند، تمرکز داشــته باشــد و  هدایت 
درست نگار آذربایجانی کمک خیلی مؤثری برای 

هر دوی ما بود. 

     کارکردن با کارگردان زن چه ویژگی ای دارد؟ 
  جدا از جنسیت، نکته مهم اعتماد متقابلی است 
کــه بین بازیگر و کارگردان در جهت پیش بردن 
یــک تجربه  خوب و انســانی و یــک همکاری 
فراموش نشدنی اتفاق مي افتد که خوشبختانه در 

این فیلم شاهدش بودیم. 

    »فصل نرگس« برای خودتان چه حسی داشت؟ 
خیلی   به موفقیت این فیلم امیدوارم چون این کار، 
جدا از کارگردانی خوب خانم آذربایجانی، با اولین 
تجربه خوب تهیه کنندگی ســحر صباغ سرشت 

ساخته شد. 
ایشان برای تولید این فیلم بسیار زحمت کشیدند 
و موفق بودند. همچنین مسلماً با وجود یک گروه 
حرفــه ای در کنار هم نتیجه کار بد نخواهد بود. 
امیدوارم که برای این فیلم اتفاقات خیلی خوبی 

بیفتد.

دنیای رادیو

رادیو زنده خواهد ماند 
 ایما پرند   آیا شــما از 
مخاطبان رادیو هستید؟ آیا 
با پیشرفت تکنولوژی، نگران 
ارتباطی  وسیله  این  آینده 
شــده اید که بسیاری بدان 
وابسته هستند و روزشان را 
با آن آغاز و شــب را با آن 

به پایان می برند؟ تحقیقات نشان می دهد که جای هیچ نگرانی حداقل 
تا 10 ســال آینده وجود ندارد و رادیو، این وسیله ارتباط جمعی قدیمی، 
فعلاً قصد ندارد صحنه را ترک کند. مهم ترین ویژگی رادیو رایگان بودن آن 
است. در حقیقت به جز بهای ناچیزی که مخاطبان رادیو برای هزینه برق 
پرداخت می کنند، مجبور نیستند برای دریافت تازه ترین اخبار و اطلاعات، 
گوش دادن بــه مصاحبه ها و جدیدترین موزیک هــا و حتی برنامه های 

تفریحی مثل مسابقه ها هزینه ای پرداخت کنند. 
طبق مطالعات، رادیو هنوز هم محبوب ترین وسیله ارتباطی مردم کشور 
پیشــرفته ای مثل آمریکا به شــمار می رود و حدود دوسوم )۶3 درصد( 
از علاقه مندان به موســیقی در این کشــور – که بخشی از آنان را طیف 
جوان تشکیل می دهند- برای شنیدن جدیدترین موزیک ها همچنان از 
رادیو استفاده می کنند. این امر نشان دهنده اعتماد مردم به رادیو )برخلاف 
تلویزیون( اســت. بین ســال ۲00۲ تا ۲01۲ تنهــا ۲ درصد ریزش در 
مخاطبان رادیو دیده می شــود و بر اســاس آمار سال ۲01۲، 9۲ درصد 
از آمریکایی های بالای 1۲ ســال حداقل هفته ای یک بار به رادیو گوش 
می دهند. اما اگر نقش رادیوهای آنلاین که ســعی دارند پابه پای ســایر 
شبکه های اجتماعی پیش بروند را در جایگاه فعلی رادیو نادیده بگیریم، 
چطور؟ خب، باید گفت که با فرض چنین شرایطی رادیو را می بایست در 
ســطح صحنه های قدیمی تئاتر و صفحات گرامافون در نظر گرفت و نه 
در سطح ابزاری که حتی نسل جوان مشتاقانه و با رضایت از آن استفاده 
می کنند. البته که در طول 30 سال گذشته رادیو پیشرفت چندانی نداشته 
و اگر بخواهد دوام خود را تضمین کند، باید به فکر تغییرات اساسی باشد. 
اما حقیقت اینجاســت که با سرعت عجیب و غریب رشد تکنولوژی در 
جهان، رادیو بســیار آرام تر از حد تصور، مخاطبین خود را از دست داده 

و می دهد. 
مهم ترین تغییری که باعث بقای رادیو به عنوان یکی از لوازم ارتباطی مورد 
استفاده مردم در قرن حاضر شده، موسیقی است. تحلیلگران بر این باورند 
که امروزه همانند گذشــته دیگر مرز مشخصی میان رادیو و موزیک پلیر 
وجود ندارد و اکثریت قریب به اتفاق مخاطبان رادیو )حداقل نسل جوان( 
صرفاً برای کاوش در دنیای موسیقی به رادیو گوش می دهند و لاغیر. به 
عبارت دیگر می توان گفت که دست اندرکاران برنامه های رادیویی مجبورند 
برای حفط مخاطبین قدیمی و جذب مخاطبین جدید به دستاویزی به نام 

موسیقی تمسک بجویند. 
با این همه، هیچ تحلیل قطعی از سرنوشت رادیو وجود ندارد و نمی توان 
پیش بینــی کرد که در آینده دور رادیو تــا چه اندازه در زندگی ما نقش 

داشته باشد و اصلاً نام و نشانی از آن باقی بماند یا خیر.

خبر

ابتکار جشنواره نمایش های آیینی سنتی 
افتتاحیه ای برای شادکردن کودکان سرطانی 

هنر: هجدهمین جشنواره نمایش های آیینی سنتی در مؤسسه محک 
افتتاح می شود. به گزارش ستاد خبری هجدهمین جشنواره نمایش های 
آیینی و ســنتی، مؤسسه حمایت از کودکان سرطانی محک با برگزاری 
مراســمی ویژه به استقبال جشنواره نمایش های آیینی سنتی می رود و 

اولین مراسم رسمی این جشنواره در این مؤسسه برگزار خواهد شد. 
این مراسم با حضور مدیرعامل این مؤسسه و مدیران اداره کل هنرهای 
نمایشی و هجدهمین جشنواره نمایش های آیینی سنتی، هنرمندان و 
گروه های نمایشــی حاضر در این جشنواره و کودکان تحت حمایت این 
مؤسسه فردا در ساختمان مرکزی محک واقع در دارآباد برگزار می شود. 

اجرای نمایش های آیینی سنتی از جمله خیمه شب بازی و نقالی از جمله 
برنامه هایی اســت که برای کودکان ســرطانی در این روز تدارک دیده 
شــده است.  این مراسم در ساعت 9:30 صبح روز یکشنبه آغاز می شود. 
اتوبوس های ویژه خبرنگاران، عکاسان و مهمانان جشنواره ساعت ۸ صبح 
از مقابل تالار وحدت به ســمت محل برگزاری افتتاحیه حرکت خواهند 

کرد. 

با شایسته ایرانی، بازیگر   

مگر چند کارگردان حرفه ای در سینما داریم؟

آنچه می خوانید

»فصل نرگس« از جمله فیلم هاى 
پربازیگرى اســت که به موضوع 
اهــداى عضــو پرداخته اســت. 
فیلم لوکیشن هاى متعددى دارد 
کــه از جنوبی ترین نقطه تهران تا 
شمالی ترین منطقه پایتخت را به 
تصویر کشیده است و بازیگران 

زیادى نیز در آن بازى کرده اند
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خط خبر

جان باختن فوتباليست مشهور به خاطر
 برق گرفتگى 

خط قرمز: بازيكن پيشين خونه  به  خونه 
بابل بر اثر برق گرفتگى جان باخت. 

سيدحميد حسينى بازيكن پيشين خونه  
به  خونه بابل كه حدوداً 30 ساله بود بر 
اثر برق گرفتگى جان خود را از دســت 
داد. وى اهــل پهنه  ور لاله  آباد واقع در 

شهرستان بابل بود.

سارق خشن باغ ويلا به دام افتاد
خط قرمز: پليس شهرستان بينالود يك سارق حرفه اى و سابقه دار را كه در 

هنگام سرقت با ضربه بيل كارگر باغ ويلا را مصدوم كرده بود دستگير كرد.
فرمانده انتظامى بينالود با اعلام اين خبر گفت: در پى تماس يكى از شهروندان 
با مركز فوريت هاى پليسى 110 كه از درگيرى و مصدوميت كارگر باغ ويلايى 
در روستاى ابرده با سارقى حكايت داشت، مأموران كلانترى شانديز را به اين 
محل كشاند. سرهنگ نظافتى افزود: كارگر اين باغ ويلا پس از حضور مأموران 
تجسس كلانترى شانديز اعلام كرد هنگام رسيدگى به درختان باغ ويلا متوجه 
مى شود اين سارق قصد شكستن حفاظ و نرده ها و ورود به داخل ويلا را دارد كه 
به محض اطلاع از حضورش، با بيل ضربه اى به وى زده و ضمن برجا گذاشتن 
ادوات سرقت نظير 8 كليد قيچى و اره از محل متوارى مى شود. وى اضافه كرد: 
با كســب اين اطلاعات و مشخصات ظاهرى به دست آمده مأموران كلانترى 
اقدام به گشــت زنى هاى گسترده كرده و موفق به شناسايى و دستگيرى اين 
سارق حرفه اى مى شوند. اين سارق حرفه اى كه سه سابقه سرقت و اعتياد در 
پرونده خود دارد، ضمن اعتراف به سرقت از 5 باغ ويلاى ديگر ادعا كرد كه با 
شناسايى باغ ويلاهاى فاقد تجهيزات ايمنى و خالى از سكنه، در فرصت مناسب 
از روى ديوار به داخل رفته و پس از شكســتن قفل و حفاظ پنجره ها اقدام به 

سرقت لوازم و خشكبار داخل انبار و اتاق خواب مى كرده است.
* كشف خودروى مسروقه در 2 ساعت

از ســوى ديگر با تلاش مأموران كلانترى شــانديز در كمتر از دو ســاعت يك 
خودروى مسروقه كشف و به مالباخته بازگردانده شد. به گفته فرمانده انتظامى 
شهرستان بينالود، يكى از شهروندان در تماس تلفنى با مركز فوريت هاى پليسى 
110 اعــلام كرد براى لحظاتى خودروى پيكان خود را در مقابل منزلش پارك 
و در برگشــت متوجه به ســرقت رفتن آن شده است. سرهنگ عباس نظافتى 
افزود: با دريافت اين خبر بلافاصله به گشــت هاى انتظامى فعال در سطح حوزه 
اعلام و با اجراى طرح مهار و كنترل راه هاى مواصلاتى موفق شدند اين خودرو 
را كه سارق در كنار منزل مخروبه اى در حاشيه شهر رها كرده بود، كشف و به 

مالباخته بازگردانند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

گوشى قاپ جوان در حلقه 
محاصره مردم گرفتار شد

خط قرمز: يك گوشى قاپ جوان با همكارى شهروندان 
لحظاتى پس از سرقت به دام افتاد.

به گزارش خبرنگار ما، پسر 19ساله اى كه در اطراف راه 
آهن مشهد با سوءاستفاده از غفلت خانمى جوان، گوشى 
تلفن همراه او را قاپيده بود، نتوانســت با موتورسيكلت 
تيزروى خود فرار كند. او پس از ســرقت، به ســرعت 
قصد فرار داشــت كه با موتورسيكلت ديگرى تصادف 
كرد و نقش زمين شــد. شاهدان اين صحنه با احساس 
مسئوليت، بلافاصله وارد عمل شدند و با گزارش موضوع 
به پليس110 و حضور به موقع مأموران نقشه فرار اين 

متهم به شكست انجاميد. 
فرمانده انتظامى مشهد با قدردانى از احساس مسئوليت 
و وظيفه شناسى اهالى در همكارى با پليس گفت: تيم 
گشتى كلانترى شهيد هاشمى نژاد كه لحظاتى پس از 
ارتكاب ســرقت در صحنه حاضر شده بودند، اين سارق 
خيابانى را در حالى دستگير كردند كه او با چاقو اهالى 
را تهديد مى كرد و مى خواست راهى براى فرار خودش 

پيدا كند. 
سرهنگ محمد بوستانى افزود: تحقيقات از اين متهم كه 
اهل استان هاى جنوبى كشور است، با توجه به گزارش 
چند فقره گوشــى قاپى در حوزه استحفاظى كلانترى 
شهيد هاشمى نژاد براى كشف ديگر سرقت هاى انجام 

شده اين پسر جوان ادامه دارد. 

انحراف وانت پيكان 5 تن را 
به كشتن داد 

خط قرمز: رئيس پليس راه اســتان كرمانشــاه گفت: 
انحراف به چپ يك دستگاه وانت پيكان منجر به كشته 

شدن پنج تن در جاده كرمانشاه به كامياران شد. 
پايگاه خبرى پليس به نقل از سرهنگ محمد حيدرى 
اعلام كرد: اين تصادف بين يك دستگاه وانت پيكان با 
ســوارى پژو پارس روى داد. وى افزود: در اين تصادف 
رانندگى ســه سرنشــين پژو پارس و 2 سرنشين وانت 
پيكان در دم جان باختند، همچنين يك نفر نيز مصدوم 

و به مراكز درمانى كرمانشاه انتقال داده شد.
اين مقام انتظامى تصريح كرد: كارشناسان پليس راه علت 

اين حادثه را انحراف به چپ وانت پيكان اعلام كرده اند.

خط حادثه

فرمانده انتظامى مشهد تشريح كرد

دستگيرى 8مرد و 3زن سارق در يك عملياتى پليسى

خط قرمز: اجراى مرحله ديگرى از طرح تشديد مبارزه
         با ســرقت هاى شبانه توســط چهار كلانترى در 
مشهد، به دستگيرى 11سارق حرفه اى انجاميد. فرمانده 
انتظامى مشهد با اعلام اين خبر گفت: در اجراى تدابير 
فرمانده انتظامى خراسان رضوى، عمليات تشديد مبارزه 
با سرقت هاى شبانه به طور ضربتى، در دستور كار پليس 
مشــهد قرار گرفت.  سرهنگ محمد بوســتانى افزود: 
مأموران كلانترى امام رضا(ع) مشــهد در اين عمليات 
گســترده سه زن 25 تا 36 ســاله كه به بهانه فالگيرى 
در پارك ها و مناطق مختلف شهر مشهد، به شهروندان 
و مسافران نزديك شده و از طعمه هاى خود جيب برى و 
سرقت مى كردند، را درحال ارتكاب جرم دستگير كردند. 
وى ادامــه داد: مأموران كلانترى امام رضا(ع) همچنين 
جوان 36ساله اى كه شب هنگام از شهروندانى كه قصد 
استراحت در پارك هاى مشهد داشتند، سرقت مى كرد را 
پس از دستبرد او به وسايل فردى در پارك ميرزا كوچك 
خان، باكنترل و مراقبت هاى نامحسوس دستگير كردند. 
فرمانده انتظامى مشهد گفت: تيم هاى تجسس كلانترى 
مصلى نيز در اين عمليات چهار گرداننده باند كش روزنى 
از مغازه ها را دســتگير كردند؛ اين افــراد با خودروهاى 
ســوارى پرايــد، 405 و رانا، به بهانه پرســيدن آدرس، 

فروشــندگان را از مغازه ها بيرون كشــانده و مرتكب 
ســرقت مى شــدند. مأموران كلانترى مصلى همچنين 
زورگير 17ســاله اى كه در پارك وحدت به شــهروندان 
حمله ور شده و ســرقت مى كرد را درحال زورگيرى به 
دام انداختند. اين پسر نوجوان به ماده مخدر شيشه آلوده 
اســت و خانواده اش از چندماه قبــل او را طرد كرده اند. 
سرهنگ بوستانى گفت: مأموران كلانترى نجفى نيز در 
اين عمليات جوان 35ســاله اى كه لباس مشكى به تن 
مى كرد و با حمله به افراد جوان و خانم ها و تهديد چاقو از 
آنان زورگيرى مى كرد را شناسايى و دستگير كردند. اين 
سارق حرفه اى تاكنون به 10فقره زورگيرى اعتراف كرده 
است و تحقيقات از او ادامه دارد. فرمانده انتظامى مشهد 
در تشــريح آخرين مرحله ايــن عمليات ضربتى گفت: 
مأموران كلانتــرى طرق هم گرداننده يك باند حرفه اى 
سرقت خودروهاى سوارى را در حالى كه بدون توجه به 
دســتور ايست پليس، روى پشت بام خانه اش قصد فرار 
داشت، پس از 24ساعت كنترل و مراقبت هاى نامحسوس 
با تيراندازى هوايى دستگير كردند. جستجوهاى پليسى 
براى دستگيرى عضو ديگر اين باند و همچنين تحقيقات 
به منظور كشف سرقت هاى انجام شده توسط آنان ادامه 

دارد. 

زن سارق در يك عملياتى پليسىزن سارق در يك عملياتى پليسى

فروشــندگان را از مغازه ها بيرون كشــانده و مرتكب 

خط قرمز- مهدى كاهانى مقدم: پسر جوانى كه در تاريكى 
شــب، عموى خودش را با شــليك گلوله در مشهد به قتل 

رسانده بود، به ناچار تسليم قانون شد.
به گزارش خبرنــگار ما در اولين دقايق بامداد چهارشــنبه 
مأموران كلانترى شــهيد باهنر مشهد از وقوع يك سوءقصد 
مســلحانه در منطقه معروف به قلعه خيابان باخبر شــده و 
بلافاصله در محل حضــور يافتند. اين مأموران در تحقيقات 
و بررسى هاى اوليه متوجه شدند كه مرد حدوداً 42 ساله اى 
در نزديكى منزل پدرى اش توسط فرد ناشناسى مورد شليك 
قــرار گرفته و پيكر غــرق در خون وى توســط امدادگران 
اورژانس115 به بيمارستان شهيد هاشمى نژاد انتقال يافته 
است. اما تلاش كادر درمانى و پزشكان براى نجات جان اين 
مــرد مؤثر نيفتاده و او بر اثر عوارض ناشــى از اصابت گلوله 
به ناحيه چپ شــقيقه اش جان باخته است. به همين خاطر 
مأموران انتظامى موضوع را به بازپرس ويژه قتل عمد دادسراى 
عمومى و انقلاب مشهد اطلاع دادند كه بلافاصله قاضى كاظم 
ميرزايى به همراه اكيپى از كارآگاهان جنايى و بررسى صحنه 
جرم به محل اعزام شده و به اين ترتيب تحقيقات وسيعى در 
اين باره كليد خورد. خانواده مقتول در تحقيقات مقام قضايى 
و كارآگاهان با وجود نزديكى محل حادثه و منزل آن ها، مدعى 

شدند كه صداى گلوله را شنيده و به كوچه آمده اند اماجز پيكر 
غرق در خون پسرشان كس ديگرى را نديده اند و نمى دانند 
چه كســى گلوله را شليك كرده اســت. بنا بر اين گزارش با 
توجه به اينكه تحقيقات در اولين ساعات بامداد از اهالى محل 
نيز به نتيجه اى نرســيد، به دستور مقام قضايى ادامه كار به 
روشن شدن هوا موكول شد و كارآگاهان جنايى پليس آگاهى 
استان چند ساعت بعد با از سرگيرى تحقيقات و بازجويى از 
اعضاى خانواده مقتول و همسايگان آن ها براى يافتن سرنخى 
به منظور شناسايى قاتل فرارى به تلاش هاى خود ادامه دادند 
كه نتيجه تمام اين بازجويى  و تحقيقات تا حد زيادى مأيوس 

كننده به نظر مى رسيد.
اين در حالى بود كه خانواده مقتول اصرار فراوانى براى تحويل 
گرفتن جنازه و دفن آن را داشتند، به حدى كه اين رفتار و 
اصرار آن ها شك مقام قضايى را برانگيخت و به همين منظور 
با صدور دستور ويژه اى از پزشكى قانونى خواست تا از تحويل 

جنازه به خانواده مقتول تا اطلاع ثانوى خوددارى كند.
چند ساعت پس از اين اقدام و انتشار خبر عدم تحويل جنازه 
در  بيــن خانواده و فاميل مقتول كــه از نقاط مختلف براى 
شركت در مراســم تدفين و عزادارى به مشهد آمده بودند، 
خبرى به دســت قاضى ويژه قتل عمد رسيد كه حكايت از 

دست داشتن برادرزاده 26 ساله مقتول در اين جنايت داشت.
به همين منظور مقام قضايى طى دستور ويژه اى از كارآگاهان 
جنايى خواست تا نسبت به دستگيرى اين جوان اقدام كنند، 
اما خانواده مقتول قصد هيچ همــكارى با مأموران قانون را 

نداشتند و در عوض خواستار تحويل جنازه خود بودند.
آن ها اما در ادامه وقتى با اصرار مقام قضايى بر دســتور خود 
مواجه شدند، ناچار به همكارى شدند و سرانجام متهم به قتل 

26 ساله عصر پنجشنبه خود را به مردان قانون تسليم كرد.
وى در بازجويى ها و تحقيقات اوليه مدعى شد كه قصد داشته 
به شــخص ديگرى شليك كند، اما به اشتباه عموى خود را 
مورد هدف قرار داده است. با اين وجود تحقيقات دامنه دار 
كارآگاهــان جنايى با هدايت ها و زير نظر مســتقيم قاضى 
ميرزايى تا كشف تمامى زواياى تاريك اين پرونده ادامه دارد.

شدند كه صداى گلوله را شنيده و به كوچه آمده اند اماجز پيكر 
غرق در خون پسرشان كس ديگرى را نديده اند و نمى دانند 
چه كســى گلوله را شليك كرده اســت. بنا بر اين گزارش با 
توجه به اينكه تحقيقات در اولين ساعات بامداد از اهالى محل 
نيز به نتيجه اى نرســيد، به دستور مقام قضايى ادامه كار به 
روشن شدن هوا موكول شد و كارآگاهان جنايى پليس آگاهى 
استان چند ساعت بعد با از سرگيرى تحقيقات و بازجويى از 

26دست داشتن برادرزاده 26دست داشتن برادرزاده 26 ساله مقتول در اين جنايت داشت.

شليك اشتباهى برادرزاده به قتل عمو ختم شد                           

خط قرمز:ســرهنگ محمد صفــرى، فرمانده انتظامى 
كلانشهر اهواز از كشته شدن دختر بچه اى يازده ساله در 

مراسم بدرقه حجاج بيت االله الحرام خبر داد.
ســرهنگ صفرى در تشــريح اين خبر بيان داشــت: 
بعدازظهر پنجشنبه در يكى از محلات اهواز هنگام بدرقه 
حجاج بيت االله الحرام و تكرار رســم غلط تيراندازى در 
مراسمات، دختر بچه اى يازده ساله از ناحيه صورت مورد 
اصابت گلوله اسلحه كلاش قرار گرفت و قبل از رسيدن 

به بيمارستان فوت كرد.
 وى افــزود: اين دختر بچه براى وداع با پدرش كه عازم 

مكه بود در اين مراسم شركت كرده بود.
سرهنگ صفرى در ادامه اظهار داشت: حال مادر دختر 
بچه به خاطر تلخى حادثه و شوك وارده نامساعد است 
و در اين زمينه دو نفر از مسببين ماجرا دستگير و جهت 

سير مراحل قانونى به يگان انتظامى دلالت داده شدند.
اين مقام ارشد انتظامى در خاتمه تأكيد كرد: برابر قوانين 
موجود چنانچه درمراسمى (فاتحه، عروسى، بدرقه حجاج 
و...) اقدام به تيراندازى شــود (اسلحه مجاز يا غيرمجاز) 
صاحب مراسم به مقامات انتظامى و قضايى احضار و برابر 

قانون با وى و عاملان تيراندازى برخورد خواهد شد.

كشته شدن دختر بچه 
در مراسم بدرقه پدر



خط بين الملل

سقوط اتوبوس به درياچه 12 كشته داد 
خط قرمز: در سقوط اتوبوس مسافربرى در دريا در استان كراسنادار در جنوب 
روسيه دست كم 12 نفر كشته و 20 نفر هم تاكنون با تلاش امدادگران نجات 

يافته اند. 
اين حادثه بامداد جمعه در نزديكى روستاى وولنا در منطقه تمروكسك استان 
كراســنادار رخ داد و اتوبوس حامل 35 نفــر ازپل روى تنگه كرچى به داخل 
آب سقوط كرد.  شبكه تلويزيونى روسى ار.ب.كا به نقل از يك گزارش وزارت 
موقعيت هاى اضطرارى روسيه اعلام كرد: 12 نفر از سرنشينان اتوبوس كشته 
شده و 20 نفر هم با تلاش امدادگران نجات يافته اند و از سرنوشت 3 نفر ديگر 

اطلاعى در دست نيست.

قتل هولناك پسر 5 ساله 
توسط اشرف و مصطفى 

ركنا: پدر و مادر بى رحم 
هولناك  سناريوى  يك  در 
قتل احمدرضا 5 ســاله را 
رقــم زدند.  گــزارش پيدا 
شدن جســد يك كودك 
پارك هــاى  از  يكــى  در 
بخش كورنيش نيل توسط 
اهالى در اختيار پليس قرار 
گرفت. پس از انتقال جسد 

كودك به پزشــكى قانونى مشخص شد اين كودك ناشناس حدوداً پنج سال 
دارد. جســد اين كودك در حالى پيدا شــد كه يك تى شرت و شورت به تن 
داشــت و جاى يك زخم بزرگ نيز روى ســر او بــود، همچنين آثار ضرب و 
شتم روى قفسه سينه و دســت هاى اين كودك مشهود بود. از آن جايى كه 
تحقيقات نشان از قتل اين كودك داشت تيمى از مأموران به دستور سرلشكر 
محمد منصور، رئيس بخش تحقيقات جنايى پليس قاهره وارد عمل شــدند. 
تحقيقات پليسى ادامه پيدا كرد تا اينكه هويت اين پسربچه مشخص شد، نام 
او احمدرضا و ســاكن دارالسلام بود. بلافاصله پدر و مادر اين كودك براى پى 
بردن به راز مرگ او مورد بازجويى قرار گرفتند. در بازجويى ها مشخص شد كه 
مصطفى، پدر اين كودك سابقه سرقت دارد و همراه همسرش، اشرف بارها و 

بارها احمدرضا را مورد ضرب و شتم قرار داده اند.
در ادامــه بازجويى ها اين پدر و مادر جنايتكار پرده از راز كثيفى برداشــتند. 
مصطفى در اظهارات خود گفت: يك روز همراه اشرف در حال تنبيه احمدرضا 
بودم كه ناگهان او را هول دادم و سرش به جسم آهنينى برخورد كرد، زمانى 

كه او را صدا زدم ديگر تكان نمى خورد آن جا بود كه فهميدم او مرده است.
اشرف نيز در اظهارات خود مدعى شد: پس از قتل كودك يك تاكسى گرفتيم 

و او را به صورت مخفيانه با تاكسى در جايى دورافتاده رها كرديم.
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دستگيرى عوامل شهادت 
يك بسيجى و سرباز درشهر سرباز 
خط قرمز: عوامل قتل يك سرباز و بسيجى در بخشدارى 

پيشين شهرستان سرباز دستگير شدند. 
سردار محمد قنبرى رئيس پليس سيستان وبلوچستان 
گفت: با تلاش شبانه روزى نيروهاى پليس استان موفق 
شديم عوامل جنايت پيشين كه منجر به شهادت سرباز 

ناجا و يك بسيجى شد را دستگير كنيم.
دو نفر در اين رابطه دستگير شدند كه به جنايت اعتراف 
كرده و مدعى شدند ابتدا سرباز ناجا را به شهادت رسانده 
و در آنجا يكى از بسيجيان را شناسايى كرده و او را هم به 
قتل رسانديم. به گفته رئيس پليس سيستان وبلوچستان، 
متهمان به قتل يك بسيجى ديگر در پيشين كه حدود 
يك ماه قبل رخ داد، اعتراف كردند.هنوز مشخص نيست 
كه اين افراد وابســته به گروه يا جريان خاصى باشند و 

تحقيقات از متهمان ادامه دارد.
همچنين روابط عمومى قرارگاه قدس نيروى زمينى سپاه 
در اطلاعيه اى از دســتگيرى عوامل اين اقدام تروريستى 
طى فرآيند اطلاعاتى و عملياتــى دقيق رزمندگان اين 

قرارگاه خبر داد.

كشف جنين انسان 
در پلاستيك مشكى

خط قرمز: اوايل بامداد روز پنجشــنبه گذشته گزارش 
كشف جنين يك انسان در داخل پلاستيك مشكى رنگ 

در بلوار سرافرازان مشهد به پليس 110اعلام شد.
مأموران كلانترى نجفى مشهد با دريافت اين گزارش، در 
محل حاضر شده و در بررسى هاى اوليه دريافتند جنين را 

يكى از كارگران شهردارى كشف كرده است. 
اين مأموران ســپس مراتب را بــه قاضى ويژه قتل عمد 
اطلاع دادند كه با دستور مقام قضايى جنين كشف شده 
به پزشكى قانونى منتقل و گروهى از كارآگاهان عهده دار 

رسيدگى به اين موضوع شدند.

انتقام ناپدرى با قتل 
فرزند خوانده 8ساله

خط قرمز: ناپدرى بى رحم در سرويس بهداشتى مدرسه 
دست به جنايت زد و انگيزه اين قتل را انتقام از همسرش 

عنوان كرد. 
ماجرا از ايــن قرار بود كه عامل اين جنايت در حالى كه 
كلاهى به سر داشت وارد حياط مدرسه در خيابان سعدى 
قزوين شد و با بردن اميد ـ فرزند خوانده هشت ساله اش 
ـ به ســرويس بهداشتى مدرســه، او را با ضربات متعدد 
چاقو به قتل رساند و بلافاصله از محل گريخت. ساعتى 
بعد در حالى كه تحقيقات كارآگاهان براى دستگيرى او 
آغاز شده بود، مرد جنايتكار خود را تسليم كرد. او درباره 
انگيزه اش گفت: مدتى قبل مــادر اميد را به عقد موقت 
خــود در آوردم و مدتى با او زندگــى كردم، اما از مدتى 
پيش با وى دچار كشمكش و درگيرى شدم و مى خواستم 
از همسر صيغه اى ام انتقام بگيرم. اين پرونده مربوط به دو 

سال پيش است و قاتل نيز اعدام شد.
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خط قرمز: مرد جوان كه با دعوت زن 35 ساله به خانه اش 
او را به قتل رســانده و پس از مثله كردن جسد مقتول، آن 
را در بيابان هاى اطراف تهران به آتش كشــيده بود با تلاش 

كارآگاهان اداره يازدهم دستگير شد.
 28 مردادماه امسال زن جوانى با مراجعه به دادسراى امور 
جنايى تهران عنوان داشــت كه خواهر 35 ســاله اش روز 
گذشته از خانه خارج شده و ديگر مراجعتى به خانه نداشته 

و پاسخگوى تماس هاى تلفنى آن ها نيست.
با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع «فقــدان افراد» و به 
دستور بازپرس شعبه نهم دادسراى ناحيه 27 تهران، پرونده 
در اختيار اداره يازدهم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.

خواهر فقدانى با حضــور در اداره يازدهم پليس آگاهى در 
اظهاراتش به كارآگاهان گفت: خواهرم حدود ســاعت 11 
روزقبل با خودرو شــخصى پرايدش از منزل خارج شد. قرار 
بود عصر به خانه برگردد اما تاكنون مراجعتى به خانه نداشته 

و پاسخگوى تماس هاى تلفنى نيست.
با ثبت دســتور توقيف خودرو فقدانى در سيســتم جامع 
پليس، واحد گشت انتظامى روز 31 مرداد و محدوده شهر 
جديد پرديس موفق به شناسايى خودرو پرايد فقدانى شدند. 
در بررســى اوليه خودرو مشخص شد ســارق يا سارقان با 
ســرقت لوازم داخل خودرو، آن را در ابتداى ورودى شــهر 
جديد پرديس رها كردند. با افزايش احتمال وقوع جنايت، 
كارآگاهان اداره يازدهم پليس در اقدامات ويژه پليسى موفق 
به شناسايى جوانى 33 ساله به نام مجتبى (متأهل و داراى 
يك فرزند پسر چهار ماهه) شدند كه برابر دلايل پليسى به 

تازگى با فقدانى آشنا شده بود.
با شناســايى مجتبى كارآگاهان اداره يازدهم پليس آگاهى 

با مراجعه به محل سكونت وى در شهر جديد پرديس، اين 
محل را تحت مراقبت هاى نامحســوس پليسى قرار داده و 
ســرانجام در ســاعت 11 روز قبل موفق به دستگيرى وى 
شــدند. مجتبى در اظهارات اوليه عنوان داشت كه در روز 
گم شــدن زن جوان با فقدانى ملاقات داشته اما پس از آن 

اطلاعى از او ندارد.
با انتقال مجتبى بــه اداره يازدهم پليس آگاهى، تحقيقات 
تخصصى از وى آغاز شــد و سرانجام در ساعت 16 روز پنج 
شنبه لب به اعتراف گشود و به ارتكاب جنايت اعتراف كرد.

 مجتبى در اعترافاتش به كارآگاهان گفت: چند روز پيش از 
طريق يكى از دوستان خود با مقتول آشنا شدم. روز جمعه 
خانواده ام در شهرستان به سر مى برد؛ با فقدانى تماس گرفته 
و او را به خانه ام دعوت كردم؛ پس از چند ساعت مقتول به 
خانه من آمد؛ مدت كوتاهى از حضور او در خانه من نگذشته 
بود كه از او درخواســت كردم خانه را ترك كند اما او براى 
اين كار درخواســت مبلغ 300 هزار تومان وجه نقد كرد و 
تهديد كرد كه اگر اين پول را به او پرداخت نكنم، همسايگان 
را از حضورش در خانه مــن مطلع مى كند. به او گفتم كه 
بيشتر از 150 هزار تومان نمى توانم به او پرداخت كنم اما او 
همچنان اصرار داشت تا 300 هزار تومان به او پرداخت كنم؛ 
باهم درگير شديم كه ناگهان مقتول روى زمين افتاد.مقتول 
نفس نمى كشيد؛ ترسيده بودم و مى خواستم تا هرچه زودتر 
جســد را به بيرون از خانه منتقل كنم تا خانواده ام متوجه 

موضوع نشوند.
 متهم ادامه داد: يك چمدان مسافرتى تهيه كردم تا جسد 
را با آن به داخل ماشين پرايد مقتول منتقل كنم اما جسد 
در داخل چمدان قرار نمى گرفت؛ تصميم گرفتم جســد را 

مثله كنم تا داخل چمدان جا شود؛ پس از قرار دادن جسد 
در داخل چمدان، آن را به زحمت به داخل ماشين منتقل 
كرده و [ به سمت غرب استان تهران] حركت كردم؛ از تهران 
خارج و به ســمت شهريار حركت كردم؛ به منطقه بازيافت 
زباله در منطقه صفادشت رسيدم؛ چمدان را به محل نخاله و 
زباله منتقل كردم؛ در چمدان را باز كرده و داخل آن بنزين 
پاشيدم. جســد و چمدان را آتش زده و به سرعت محل را 
ترك كردم؛ نزديكى هاى خانه كه رســيدم، ماشــين را در 

ابتداى ورودى شهرك رها كرده و به خانه رفتم.
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه با جرايم جنايى 
پليــس آگاهى تهران بزرگ، در ادامــه خبر گفت: با توجه 
اعتــراف صريح متهم به ارتكاب جنايت و انتقال جســد به 
منطقه صفادشت، كارآگاهان اداره يازدهم پليس آگاهى به 
همراه متهم پرونده به محل انتقال جسد اعزام و در بررسى 

محل موفق به كشف بقاياى جسد شدند.
ســرهنگ مكرم، گفت: با توجه به اعتراف صريح متهم به 
ارتكاب جنايت و در ادامه كشــف بقاياى جسد مقتول، قرار 
بازداشت موقت از سوى بازپرس پرونده صادر و متهم براى 
انجام تحقيقات تكميلى در اختيار پليس آگاهى تهران بزرگ 

قرار گرفت.

پايان تلخ ملاقات عاشقانه با مرد بى رحم

خط قرمز: پليس شهرســتان بينالود ســارقانى را كه با يك 
خودروى پرادو اقدام به ســرقت يك قلاده سگ خانگى زينتى 

كرده بودند، دستگير كرد.
فرمانده انتظامى بينالود در اين باره گفت: يكى از شهروندان با 
مراجعه به كلانترى شانديز اعلام كرد سگى زينتى كه از تولگى 
آن را در باغ ويلايشان بزرگ كرده و وابستگى عاطفى بسيارى 
به آن دارد، به ســرقت رفته است. با دريافت اين خبر مأموران 
تجسس كلانترى شــانديز اقدامات خود را در اين زمينه آغاز 
و در بازبينى دوربين هاى مداربســته اطراف باغ ويلاى شاكى، 
متوجه تردد مشــكوك يك خودروى شاسى بلند سفيد رنگ 
در ساعت وقوع سرقت شدند. در اين تصاوير مشخص شد اين 
خــودرو كه در حال تردد از مقابل اين ويلا بود، لحظاتى توقف 
كرده و پس از اطمينان از اينكه كســى همراه سگ نيست، آن 

را به سرقت برده است.
ســرهنگ عباس نظافتى اضافه كرد: درتكميل تحقيقات اين 
پرونده مأموران تجســس كلانترى شــانديز با بهره گيرى از 
شــيوه هاى نوين پليسى، موفق به شناسايى خودروى پرادويى 

كه سارقان توســط آن اقدام به سرقت كرده بودند، شده و دو 
سارق 30 و 32 ساله را دستگير كردند. اين دو جوان سارق در 
ابتدا منكر هرگونه سرقتى شده ولى در مواجهه با تصاوير ضبط 
شده لب به اعتراف گشوده و اعلام كردند از آنجايى كه قيمت 
اين ســگ بيش از 10 ميليون تومان است، وسوسه شده و آن 

را به سرقت برده اند.
* دردسرهاى مالكان پرايد و صاحب پلاك

خبرديگرى حاكى اســت: پليس بينالود فردى را كه به علت 
اختلاف حســاب، اقدام به سرقت پلاك يك خودرو كرده بود، 
به دام انداخت. به گفته رئيس پليس بينالود، يكى از شهروندان 
با مراجعه به كلانترى شانديز اعلام كرد كه شب گذشته هر دو 
پلاك نصب شده بر روى خودروى پرايدش به سرقت رفته است. 
به دنبال آن، مأموران تجسس كلانترى با بررسى محل سرقت 
وبازبينى دوربين هاى مداربسته اطراف اين خودرو به سرنخ هاى 
خوبى دســت يافتند. سرهنگ نظافتى ادامه داد: در تحقيقات 
و بررســى هاى صورت گرفته از منابع و مخبران هم مشخص 
شد اين فرد مالك اصلى پلاك است كه پس از مشخص شدن 

هويت و محل سكونتش، اين فرد دستگير و به كلانترى انتقال 
داده شد. اين جوان 35 ســاله در اعترافات خود اعلام كرد دو 
ســال قبل خودرو را به فرد ديگرى فروخته است ولى به علت 
اختلاف حساب، پلاك هاى خودرو را نزد خود نگه داشته و اقدام 
به تعويض پلاك نكرده كه شب گذشته با شناسايى محل پارك 

خودرو، اقدام به فك پلاك هايش كرده است.
در تحقيقات انجام شــده از مالباخته مشخص شد اين خودرو 
تا كنون به صورت وكالتى به ســه نفر ديگر نيز فروخته شده و 

اختلاف حساب عنوان شده ارتباطى با مالباخته ندارد.
ســرهنگ نظافتى با توجه به مشكلات خريد و فروش وكالتى 
خودروها و عدم دقت در تعويض پلاك، خطاب به شــهروندان 
توصيه كرد: در خريد و فروش خودروهاى دســت دوم صرفاً به 
داشتن وكالت محضرى اكتفا نكرده و در نوشتن قولنامه ضمن 
تطبيق و درج مشــخصات كامل خودرو اعم از شماره شاسى و 
شماره موتور حتماً در خصوص تعويض پلاك خودرو و انتقال 
سند در محضر به توافق رســيده و تا پايان زمان انتقال كامل 
سند خودرو و تعويض پلاك، معامله خودرو را تمام شده ندانيد. 

سارقان پرادو سوار را سگ دزدى گرفتار كرد



منصوریان نه استعفا داد و نه افشاگری کرد

48 ساعت پر التهاب برای آبی ها

 فوتبال  جواد رستم زادهوقتی نشست وسط زمین 
و انگشتش را روی چمن گذاشــت و زمزمه کرد زیر لب، 
خیلی ها گفتند دارد فاتحه ماندن روی نیمکت استقلال را 
می خواند. وقتی گفت 48 ساعت بعد در مورد استعفایش 
حرف می زند خیلی ها گفتند سفره دلش را باز می کند 
و بعد می رود. اما او نه استعفا داد و نه 100 ساعت بعد از 

شکست مقابل پدیده هم سفره دلش را باز کرد. 
*انصراف از استعفا

سکوت عمیق او معنایش می تواند این باشد که علیرضا 
منصوریان در استقلال ماندگار شــده است و قصد دارد 
دوباره برای ساختن تیمش و مدعی کردن دوباره استقلال 
بجنگد. ظاهرا اطرافیان منصوریان و اعضای کادر فنی با 
حضور در  خانه اش او را پشیمان کرده اند و از او خواسته اند 
صبر کند تا در آرامش تصمیم بگیرد. حالا عیان اســت 
که منصوریان کاملا از اســتعفا منصرف شــده زیرا اگر 
می خواست استعفا بدهد بعد از بازی مناسب ترین زمان 

بود. 
*بیانیه بحث برانگیز

حالا اما خبر رسیده که باشگاه هم می خواهد به او فرصت 
تازه ای بدهد. حامی اصلــی منصوریان هم طبق معمول 

سیدرضا افتخاری است. مدیرعامل استقلال که از سال 
گذشته تا امروز بارها پشت منصوریان ایستاده و یک تنه او 
را در تیم نگه داشته این بار هم تصمیم گرفته از او حمایت 
کند. افتخاری می خواهد تا هفته هشتم به منصوریان و 
کادرش فرصت بدهد. استقلال در این سه هفته به ترتیب 
باید با پارس جنوبی در جم، با ذوب آهن اصفهان در تهران 

و با سپیدرود رشت در رشت بازی کند.
بیایید قبول کنیم تماشــاگران استقلال از وضعیت این 
تیم ناراضی هســتند و منصوریان اگــر تصمیم گرفته 
بماند باید تیم اش را برای یک بازی های ســخت آماده 
کند. اتفاقی که اگر نیفتد و استقلال باز هم نتیجه نگیرد 
منصوریان احتمالا باز هم با فشــار بیشــتر تماشاگران 
اســتقلال روبه رو خواهد شــد. اتفاقا بیانیه پنج شنبه 
افتخاری ،مدیر عامل باشگاه استقلال هم تایید کننده 
همین مســئله اســت که هیئت مدیره دیر یا زود تیر 

خلاص را شلیک خواهد کرد. 
آقای افتخاری در این بیانیه پر از کلی گوئی می فرمایند: 
»مجموعه باشــگاه از هیچ کوششــی برای به موفقیت 
رساندن اســتقلال دریغ نخواهد کرد و برای رسیدن به 
این مهم در حال تلاش و مطالعه هســتیم.« این جمله 

نشــان می دهد که حتی افتخاری هم در تنهایی اش به 
جانشــینان منصوریان فکر می کند چه بر سد به امثال 
زمانی و قریب. دالیچ هســت و البته گزینه ای دیگر هم 

به خط هستند.
*جلسه مهم یکشنبه

تمرین آبی پوشان روزهای چهارشنبه، پنجشنبه و جمعه 
تعطیل بود و بازیکنان این تیم تمرینات شــان را از روز 
شنبه از سر خواهند گرفت. مســئولین باشگاه هم خبر 
از برگزاری جلسه هیئت مدیره در روز یکشنبه داده اند. 
جلسه ای که قرار است در آن تصمیم نهایی در خصوص 
منصوریان و ادامه همکاری با او اتخاذ شــود. قرار است 
تا قبل از جلسه هیئت مدیره اســتقلال هیچ اظهار نظر 
رسمی از سوی مقامات استقلال صورت نگیرد و تصمیم 

خاصی اتخاذ نشود
چنانچه تمرین امــروز طبق برنامه قبلی انجام شــود، 
احتمال حضور منصوریان در آن کم اســت. به احتمال 
قوی منصوریان صبر می کند تــا هیئت مدیره تکلیف را 
مشــخص کند و در صورت ابقا در سمت خود شخصا در 
تمرین حضور یابد. در این صورت تمرینات زیر نظر محمد 

خرمگاه و میک مک دورت دنبال می شود.

سرمربی سیاه جامگان: خوابمان برد و 
بیچاره شدیم!

ورزش: سرمربی سیاه جامگان پس از تساوی تیمش برابرنفت تهران 
گفت: در بازی با پرسپولیس آنقدر هجمه علیه ما بود که در این بازی 
تأثیر منفی خودش را گذاشت. خدا را شکر که بازی را واگذار نکردیم.
اکبر میثاقیان در ادامه افزود:  فوتبال ما را بیچاره کرده است! یک لحظه 
خوابمان برد و بیچاره شدیم. روی غفلت دقایق آخر بازی گل خوردیم، 
در صورتی که بازیکنان ما زحمت کشیده بودند و می توانستیم ببریم. 
نفتی ها هم زحمت کشیدند و برای تساوی جنگیدند. اگر بازیکنانم 

می توانستند توپ را حفظ کنند، برنده می شدیم.

درخشان: نتیجه عادلانه بود
ورزش:  ســرمربی تیم فوتبال نفــت تهران تســاوی تیمش مقابل 
سیاه جامگان را نتیجه ای عادلانه دانست. حمید درخشان پس از تساوی 
یک - یک تیمش مقابل سیاه جامگان اظهار داشت: با وجود اینکه گل 
ساده ای را خوردیم و دفاع های ما از جمله محمد نصرتی بازیکن حریف را 
پوشش ندادند، اما بازی خوبی انجام دادیم. پس از آن بازی را کنترل کرده، 
فشار آوردیم و در نهایت به گل رسیدیم. ناگفته نماند، سیاه جامگان تیم 
خوبی است، اما عادلانه بود که یک امتیاز بگیریم و بازنده نباشیم. در کل از 

عملکرد شاگردانم راضی ام. ما هفته به هفته بهتر می شویم.

تارتار: تعطیلات لیگ برتر به ما لطمه می زند
ورزش:  سرمربی تیم پارس جنوبی پس پیروزی یک بر صفر تیمش 
مقابل استقلال خوزستان گفت: بازی نفسگیری را پشت سر گذاشتیم. 
گل زودهنگام سینگ هم کار ما را سخت کرد. باید به بازیکنانم خسته 
نباشید بگویم که در این هوای گرم به پیروزی رسیدند. عجیب بود که 
در این هوای گرم و در نیمه نخست این بازی، وقت استراحت ندادند. 
کار ما خیلی سخت بود، اما توانستیم به سه امتیاز این مسابقه دست 
یابیم. سرمربی پارس جنوبی در پاسخ به این پرسش که آیا تعطیلات 
21 روزه لیگ برتر به این تیم آسیب می زند یا خیر، اظهار داشت: قطعاً 
به ما لطمه می خورد، اما بحث تیم ملی در میان است. اولویت اول ما 

باید تیم ملی باشد و ما به این برنامه احترام می گذاریم.

ویسی: مقابل پارس یک تیم بی لیاقت و 
بی عرضه بودیم

ورزش: ســرمربی تیــم فوتبال اســتقلال خوزســتان از عملکرد 
شاگردانش در دیدار مقابل پارس جنوبی ابراز نارضایتی کرد. عبدالله 
ویسی پس از شکست یک بر صفر تیمش مقابل پارس جنوبی اظهار 
داشت: ما در این بازی یک تیم بی لیاقت و بی عرضه نشان دادیم که از 
10 کرنرمان استفاده نکردیم. دروازه ما در طول بازی فقط یکبار تهدید 
شد، اما گل خوردیم و باختیم. به هر حال خلایق هر چه لایق! لیاقت 
ما امروز باخت بود. بازیکنان من شخصیت بردن و برنده شدن ندارند 
و خدا هم به همین خاطر ما را جریمه کــرد. وی افزود: لیاقت آدم ها 
به لباسی که می پوشند و ماشینی که سوار می شوند، نیست. ما باید 

شخصیت داشته باشیم و راندمان کاری مان را بالا ببریم.

زهیوی: با فوتبالم نمک نشناسان را 
ساکت می کنم 

فارس: مهاجم فولاد خوزستان دررابطه با فحاشی های نسبت به وی 
در بازی با پیکان، بیان داشــت: خودم هم دلیل آن را نمی دانم، این 
افراد فولادی و هوادار هم نیستند. از زمانی که وارد زمین شدم، به من 
فحش می دادند، نمی دانم شاید برای این کار چیزی گرفته اند. بازی 
قبلی گل زدم و همه در اهواز من را تشــویق می کردند، اما نمی دانم 

اینجا چه اتفاقی افتاد.
رحیم زهیوی افزود: یک عده نمک نشــناس هســتند، دو ـ سه نفر 
بودند که این رفتار را داشتند، آن ها با من مشکل ندارند و شاید دلیل 
دیگری دارد که این رفتار را می کنند. مطمئن باشید با فوتبالم آن ها 

را ساکت می کنم.

۲ بازیکن خارجی در پدیده
ورزش: تیم فوتبال پدیده خراســان که در بازی آخر خود موفق 
شد استقلال را در تهران با دو گل شکست دهد به دنبال جذب دو 
بازیکن خارجی است تا قبل از پایان فصل نقل وانتقالات تابستانی 
لیســت بزرگســالانش را تکمیل کند.بازیکنــان خارجی مدنظر 
مهاجری در پست های دفاع و هافبک هستند. این در حالی است 
که بابک حاتمی مدافع راســت پدیده به دلیل مصدومیت زانو و 
عمل جراحی که روی پایش انجام شده است تا نیم فصل نمی تواند 

پدیده را همراهی کند.

ضد حمله

پورموسوی: اصفهانیان به قولش
 عمل نکرد

ورزش:  سرمربی فولاد خوزســتان پس از شکست یک بر صفر تیمش مقابل 
پیکان اظهار داشــت: از آقای اصفهانیان گلایــه دارم. داوران در چهار بازی 
گذشته سه پنالتی مشــکوک برای ما گرفتند. امروز هم گل سالم ما را مردود 

اعلام کردند.
علی اکبر پورموسوی افزود: امیدوارم من اشتباه کنم، اما اگر من اشتباه نکرده باشم 
و گل ما سالم بوده باشد، من هیچ وقت تا آخر عمرم داور این بازی را نمی بخشم. 
او از همان اول بازی تنش به وجود آورد و می خواست تیم ما را عصبی کند. او در 
صحنه های 50 - 50 هم مراعات می کرد. در بازی با نفت، سیاه جامگان و گسترش 
تبریز پنالتی های ما گرفته نشد. آقای اصفهانیان قول داده بود که امروز خودش 

ناظر بازی ما و فولاد باشد که نیامد.

خودنمایی مهاجم ایرانی برای کی روش؛
صعود به لیگ اروپا با درخشش فوق العاده سامان قدوس

ورزش سه: در یکی از دیدارهای دور برگشت مرحله پلی آف لیگ اروپا تیم استرسوند که 
بازی رفت را با نتیجه ۳ بر یک واگذار کرده بود، در حضور ثابت ســامان قدوس در خانه به 
مصاف پائوک یونان رفت. نیمه اول این مسابقه گلی در پی نداشت تا استرسوند در آستانه 
حذف قرار داشته باشــد اما در نیمه دوم با درخشــش فوق العاده مهاجم ایرانی ورق برای 

آن ها برگشت.
سامان قدوس که در دیدار رفت مرحله قبل تک گل استرسوند را به ثمر رسانده بود، در دقیقه 
۷1 بازی مقابل پائوک نیز روی شوتی که از پشت محوطه جریمه زده شد و به پای او برخورد 
کرد، گلزنی داشت تا امیدهای تیم سوئدی برای صعود زنده شود. مهاجم ایرانی الاصل که 
ستاره استرسوند محسوب می شود، در دقیقه ۷۷ با شوت زمینی تماشایی از پشت محوطه 
جریمه برای دومین بار دروازه پائوک را باز کرد تا تیم سوئدی با پیروزی 2 بر صفر این مسابقه 
را تمام کند و با توجه به تساوی ۳ بر ۳ در دو دیدار رفت و برگشت و احتساب گل زده در خانه 

حریف، به مرحله گروهی لیگ اروپا راه یابد.
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ورزشـــی

عزیزی: رمال ها روی داوران »زوم« کرده اند
تسنیم: پیشکسوت فوتبال و سرمربی پیشین تیم سیاه جامگان درباره دستگیری یکی از 
عوامل باشگاه سیاه جامگان به خاطر ارتباط با رمال ها و اینکه آیا در زمان حضور او در این باشگاه 
نیز چنین اتفاقاتی رخ داده بود یا خیر، اظهار داشت: زمانی که من در سیاه جامگان بودم چنین 
چیزی ندیدم، اما اگر الان دارند، من نمی دانم. زمانی که آنجا بودم، جادوگر اگر از شعاع یک 

کیلومتری من رد می شد، او را با تیر می زدم. 
خداداد عزیزی افزود: چیزهای عجیب و غریب در فوتبال ما زیاد است. این جادوگرها هم شدید 
در حال فعالیت در فوتبال ما هستند. حتی مربیان علمی و تجربی ما که خودشان بازیکنان 
آن چنانی بودند و حالا مربی شدند هم با این رمال ها کار می کنند. آقایانی که با این جادوگرها 
کار می کنند، خودشــان به آن ها جادوگر نمی گویند. از نظر آن هــا، این افراد قدرت های 
خارق العاده دارند. برای من جالب این اســت که مربیان ما که ادعا می کنند یک هفته کار 
تاکتیکی کردیم، چطور اجازه می دهند تیم شان را یک جادوگر ارنج کند. این جادوگران به 
مربیان ما می گویند چه کسی به زمین برود، چه کسی، چه دقیقه ای تعویض شود و ... . جادوگر 
می گوید پیراهن و کفش فلان بازیکن را به من بدهید تا او فردا گل بزند. وی خاطرنشان کرد: 
جادوگرها الان روی داورها و اشتباهات آن ها زوم کرده اند. خدا به یکسری از انسان ها نیروهای 
خارق العاده می دهد، اما متأسفانه برخی ها از این انرژی خدادادی استفاده مالی می کنند. الان 
چون ماشاء الله همه تیم های ما جادوگر دارند، راه باطل کردن سحر را یاد گرفته اند. این ها 
وقتی به تور هم می خورند، این سِحر را باطل می کنند. برای همین، زوم کردند روی داورها، 

چون کسی نمی تواند به اشتباهات داوری ایراد بگیرد. 

پیمان حسینی در راه اسپورتینگ لیسبون
ایسنا: بهترین دروازه بان جام جهانی فوتبال ساحلی 201۷ اظهار کرد: برای حضور در 
دو تورنمنت پرتغال و برزیل با اسپورتینگ لیسبون پرتغال صحبت کردم و فقط توافق 
مالی و زمان بازی ها مانده است. پیمان حسینی درباره ارائه پیشنهاد از سوی تیم فوتبال 
ساحلی اسپورتینگ لیسبون پرتغال اظهار کرد: صحبت های اولیه را از سال گذشته که 
این تیم در تورنمنت ایران شــرکت کرده بود، انجام دادیم و بحث بر سر مسائل مالی و 
زمان این مسابقات باقی مانده است. این تیم قبل و بعد از آبان در تورنمنتی در پرتغال و 

برزیل شرکت می کند.

پایان هفته پنجم لیگ برتر
شاگردان تارتار صدر را قبضه کردند

حمیدرضا خداشــناس : هفته پنجم لیگ برتر کشورمان عصر 
پنجشنبه با برگزاری سه دیدار به پایان رسید و بازی پرسپولیس و 

گسترش فولاد به وقتی دیگر موکول شد.
اما در مهم ترین بازی عصر پنجشنبه پدیده لیگ برتر یعنی پارس 
جنوبی جم با شکســت استقلال خوزســتان 1۳ امتیازی شد و با 
توجه به برگزار نشدن دیدار پرسپولیس و گسترش فولاد به تنهایی 
صدرنشین لیگ برتر شــد . در این بازی که در ورزشگاه غدیر اهواز 
برگزار شد شــاگردان مهدی تارتار با گل دقیقه پنج امید سینک 
توانستند بر شاگردان عبدالله ویســی غلبه کنند و نشان دهند که 
دیگر پدیده لیگ نیســتند و در ادامه لیگ به عنوان مدعی حضور 

خواهند داشت. 
اما در یکی دیگر از بازی های هفته پنجم سیاه جامگان در ورزشگاه 
ثامن مشــهد میزبان تیم بحران زده نفت تهران بود که از این بازی 
خانگی فقط یک امتیاز نصیبش شد . میزبان در این بازی در واپسین 
ثانیه های وقت های تلف شده بازی مقابل شاگردان حمید درخشان 
متوقف شــد و بازی یک بر صفر برده را با نتیجه تســاوی به پایان 
رساندند تا مشخص شود هنوز سیاه جامگان تا تبدیل شدن به تیمی 

مطمئن راه زیادی دارد..
اما در آخرین بازی ایــن هفته پیکان با مجید جلالی توانســت با 
شکست فولاد خوزســتان اولین پیروزی فصل خودرا کسب کند و 

صعودی چند پله ای از انتهای جدول داشته باشد. 
در این دیدار که در ورزشگاه شهر قدس برگزار شد پیکان با تک گل 
دقیقه 41 بختیار رحمانی توانست شاگردان پور موسوی را بدرقه 

کند و به رده دوازدهم جدول صعود کند.



 رئيس هيئت واليبال خراسان رضوى:  ميزبانى ما ايراد داشت

ميزبانى ضعيف  از دانش آموزان شهرستانى كولاكوويچ
 واليبال  سينا حسينى   همايش يك روزه 
تاكتيك و تكنيك هاى دفاعى در واليبال روز 
پنج شنبه با حضور سرمربى تيم ملى واليبال 
ايران و رئيس كميته آموزش فدراسيون واليبال 
در مشهد برگزار شد كه از نظر فنى از ديدگاه 
شركت كنندگان يكى از همايش هاى معتبر 
و تخصصى بود كه دانش روز دنيا را در اختيار 
مربيان حال حاضر واليبال قرار داد اما نكته قابل 
تامل در اين ميان بــى انضباطى و بى برنامگى 

مسئولان برگزارى همايش بود. 

*فوران بى انضباطى
شــركت كننــدگان در اين همايــش پس از 
اتمام نوبت صبح وقتى از سالن شهيد بهشتى 
بيرون آمدند تنها يك جملــه را با خود زمزمه 
مى كردنــد:« حيف اين دوره آموزشــى كه با 
اين همه بى نظمى برگزار شــد!» از درگيرى 
عوامل اجرايى در توزيع بن هاى غذا  در حضور 
شــركت كنندگان و ادبيات دور از انتظار يك 
مقام مسئول با يكى از شــركت كنندگان كه 
از قضــا در حوزه خبرى هم بــا روابط عمومى 
هيئت واليبال فعاليت مى كند تا صدور آى دى 
كارت شركت در همايش در صبح روز برگزارى 
همايش ، كامــلا پيدا بود كه هيئــت واليبال 
خراســان رضوى با وجود تلاش فراوان هنوز 
تجربه برگزارى چنين دوره هاى بزرگى را ندارد 
و صرفا به واسطه درآمدزايى دست به برگزارى 

چنين همايش هايى مى زند.
* ثبت نام عجيب

ازدحــام جمعيــت و پذيرش بالاى شــركت 
كنندگان از سوى هيئت اين معضل را به وجود 
آورده بود كه برخى شــركت كنندگان كلاس 
تئورى در آمفى تئاتر اداره كل ورزش و جوانان 
مجبور شدند ايستاده بحث فنى كولاكوويچ را 
دنبال كنند و نزديك به يك ساعت اين كلاس 

را به خاطر نبود صندلى سرپا سپرى كنند در 
حالى كه هيئت برگزارى در اين قبيل كلاس ها 
و همايش ها بر اســاس ظرفيت افراد ثبت نام 

شده اقدام لازم را انجام مى دهد.
مثلا يكى از شركت كنندگان كه از فارس براى 
شركت در اين همايش به مشهد آمده بود، در 
اين ارتباط مى گويد: وقتى به مشهد آمدم واقعا 
انتظار نداشــتيم اين قدر  بى نظمى را شاهد 
باشم.من به همراه دوستم طورى برنامه ريزى 
كرديم كه يك روز قبــل از برگزارى همايش 
در مشهد باشــيم اما وقتى براى نوبت صبح به 
سالن آمفى تئاتر آمديم گفتند صندلى خالى 
نداريم، رديف اول را هم براى پيشكســوتان و 

مسئولان رزرو كرديم، وقتى اعتراض كرديم 
گفتند :طورى مى گوييد پول داديد كه انگار 

يك ميليون تومان داده ايد!
*ميان وعده خواب آور

شــركت كننده ديگرى كه از شهرستان فسا 
شيراز براى شركت در اين همايش آمده بود،به 
خبرنگار ما مى گويد: مسئولان برگزارى اين 
همايش حتى براى پذيرايى از ميهمانان حاضر 
نشــدند هزينه كنند، نوبت صبح به شــركت 
كنندگان يك ليوان ماســت و ميوه دادند كه 
در هيچ كجاى دنيا نمى توانيــد بپذيريد كه 
كلاس آموزشى را با يك ميان وعده خواب آور 

پذيرايى كنند.

از نبود جزوه آموزشــى تا سردرگمى 
مربيان

يك مربى مشــهدى كه در ايــن دوره كلاس 
آموزشى شركت كرده است، به خبرنگار ما مى 
گويد: واقعا ســطح فنى كلاس و مدل تدريس 
كولاكوويچ و دكتر شــوندى قابل قبول بود اما 
با بد ســليقگى و بى نظمى مسئولان برگزارى 
همايش باعث شد اين ذهنيت به وجود بيايد 
كه مشهدى ها توانايى برگزارى اين همايش را 
ندارند، اما خواهش ميكنم بنويسيد كه مشهد 
قابليت برگزارى بسيارى از همايش بزرگ بين 
المللى را دارد اما مســئولان ايــن همايش به 
واسطه  بى تجربگى نتوانستند از پس ميزبانى 

قابل قبول و منطقى بيرون بيايند.
حسين زاده: ميزبانى ما ايراد داشت

اما حسين زاده، رئيس هيئت واليبال خراسان 
رضوى با قبول اشــكالات موجود در برگزارى 
همايش به خبرنگار قدس مى گويد: در وهله 
نخست من از كليه شــركت كنندگان حاضر 
در اين همايش كه به خوبى نتوانستيم از آنها 
پذيرايى كنيــم عذرخواهى مى كنم . واقعيت 
ماجرا اين بود كه مــا از ابتدا براى اين همايش 
يك روزه پيش بينى 200 نفر را داشــتيم اما 
صبح روز همايش متوجه شديم برخى افراد كه 
از داخل مشهد و استان اقدام به نام نويسى كرده 
بودند تصوير فيش واريزى را براى هيئت ارسال 
نكردند و مســتقيم به محل برگزارى كلاس 
مراجعه كردند. با مواجهه با اين مسئله مجبور 
شــديم كه آنها را پذيرش كنيــم اما ما صبح 
همايش از كســى ورودى نگرفتيم بلكه براى 
كســانى كارت صادر كرديم كه فيش واريزى 

خود را به ما نرسانده بودند.
وى در ادامه گفت: ما نخستين تجربه خود را 
در اين سبك از همايش هاى آموزشى داشتيم 
و منكر خطاها و نقاط ضعف خود نيستيم. قطعا 
اشكالات جدى به كار ما وارد بوده اما اطمينان 
مى دهم در آينده و برگزارى همايش هاى آتى 
تمام اين مشكلات حل و فصل شود. بزرگترين 
مشــكل ما در نوع پذيرايى ظهــر بود، چون 
فكر مى كرديم همه از ايــن اتفاق راضى مى 
شوند و اســتقبال مى كنند اما به دليل برخى 
مشــكلات بن هاى ميهمان ســراى حضرت 
رضا(ع) دو مدل بود كه براى پذيرايى ناهار و 
شام در نظر گرفته شده بود كه از اين بابت هم 
عذرخواهى مى كنم چون شــنيدم كه برخى 
شركت كنندگان نتوانستند از بن شام استفاده 
كنند و ناهار هم نخوردند واقعــا از اين بابت 

عذرخواهى مى كنم. 

 تيم واليبال اميد ايران هفتم جهان شد
ايسنا: تيم   ملى واليبال اميد ايران با كســب پيــروزى چهار بر يك 
برابر چين به عنــوان هفتمى واليبال قهرمانى زير 23 ســال جهان 

دست يافت.
 در ادامه رقابت هاى واليبال قهرمانى زير 23 سال جهان كه از بيست و 
هفتم مردادماه و به ميزبانى قاهره در كشور مصر برگزار مى شود، تيم 
ملى واليبال اميد ايران در آخرين ديدارش رو در روى تيم چين قرار 
گرفت و در پايان ضمن پيروزى چهار بر يــك برابر اين تيم، جايگاه 

هفتم جهان را نيز از آن خود كرد.

شيميدر از ليگ بسكتبال كنار كشيد
فارس: باشگاه شــيميدر با انتشــار بيانيه اى از ليگ برتر بسكتبال 
كنار كشيد. با توجه به شرايط موجود در سطح مديريتى فدراسيون 
بســكتبال و عدم همكارى و تعامل با بخش خصوصى جهت فعاليت 
در بسكتبال، ادامه اين راه بدون تغييرات در سياست هاى فدراسيون 
بسكتبال در بخش مديريتى و برنامه ريزى امكان پذير نبوده و باشگاه 
شــيميدُر تهران به ناچار عدم فعاليت خود را از تيمدارى در رشــته 

ورزشى بسكتبال تا ايجاد تغييرات فوق اعلام مى دارد. 

حذف نوشاد عالميان از تور جهانى 
پينگ پنگ 

ايسنا: نوشادعالميان باشكست برابر بازيكن 23 جهان از تور جهانى 
تنيس روى ميز چك حذف شد.

دور اول جدول اصلى تور جهانى تنيس روى ميز چك برگزار شــد و 
نوشاد عالميان به مصاف نفر 23 جهان رفت.

عالميان با رنكينگ 70 جهان در رقابت با فيلــوس روين از آلمان با 
نتيجه 4 بر يك مغلوب شد و از مسابقات حذف شد.

تور دوچرخه سوارى سينكتاى چين 
پيراهن كوهستان بر تن كلاهدوز شد

مهر: امير كلاهــدوز در مرحله نخســت از تور دوچرخه ســوارى 
ســينكتاى چين در بخش كوهســتان در صدر ايســتاد و پيراهن 

كوهستان را برتن كرد.
مرحله نخســت از تور بين المللى دوچرخه سوارى سينكتاى چين   
به مسافت 136 كيلومتر برگزار شد كه در نهايت دوچرخه سوارانى 
از آمريكا، اســپانيا و مراكش به ترتيب اول تا سوم شدند. در مجموع 
انفرادى ركابزنان آسيايى امير كلاهدوز و آروين معظمى گودرزى در 

رده دوم و سوم قرار گرفتند. 
در مجموع بخش تيمى تيم پيشگامان كوير يزد بعد از نماينده آمريكا 
بر سكوى دوم قرار گرفت. در بين تيم هاى آسيايى تيم پيشگامان در 

روز نخست در رده اول قرار دارد. 
اما در بخــش انفرادى و در بخش كوهســتان اميــر كلاهدوز بالاتر 
از ركابزنان آمريكا و اوكراين در صدر ايســتاد و بــا دريافت پيراهن 

كوهستان در مرحله دوم با اين لباس ركاب خواهد زد. 

خبر

ليگ اروپا / پلى آف
 آ.ا.ك لارناكا 0 ............................................................. 0  ويكتوريا پلژن
 ديناموكيف اوكراين 3 ........................................................... 1  ماريتيمو
 الكســاندريا 1 ............................................................ 2 باته بوريسوف
 استرشــوند 2 ......................................................................  0 پائــوك 
 شريف تيراسپول 0 ...................................................................... 0 لژيا
 ســالزبورگ 4 ...................................................................... 0 ويتورول
 ســودوا 0 ...................................................................... 0 لودوگورتس
 فنرباغچــه 1 ...................................................................... 2 واردار
 آ ا ك يونان 3 ......................................................................  0 كلوب بروژ
 ميتيلنــد 1 ...................................................................... 1  آپولــون
 اسكندربو 0  ...................................................................... 0 ديناموزاگرب
 ويدئوتــون 0 ............................................................ 4 پارتيزان بلگراد
 بــراگا 3 ...................................................................... 2 هافنارفيورذور
بيلبائو 1  ...................................................................... 0 پاناتينايكوس
 مارســى 3 ......................................................................   0 دمژالــه
 روزنبــرگ 3 ............................................................. 2 آژاكــس
 شــكنديا 0 ...................................................................... 1 آث ميلان
 هايــدوك اســپليت 1 ......................................................  1 اورتــون
 ستاره ســرخ بلگراد 2 .................................................... 1 كراسنودار

 آستريا وين 0 ...................................................................... 1 اوسييك 

ميز نتايج
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دمبله در ورودى 
بارسا

اى اس پــى ان: بالاخــره بعــد از 
كش وقوس هاى فراوان باشــگاه بروسيا 
دورتموند تاييد كرد كه با بارسلونا براى 
فروش عثمان دمبله بال تهاجمى و جوان 

خود به توافق دســت يافته اســت. بعد از 
خروج نيمار با رقم 222ميليون يورو از جمع آبى وانارى پوشان، اين تيم براى خريد 
دو بازيكن براى جانشينى وى تلاش كرد كه اولى فيليپ كوتينيو از ليورپول و ديگرى 
عثمان دمبله از دورتموند بود. در حالى كه مذاكرات براى خريد كوتينيو به بن بست 
خورده اما باشگاه دورتموند گويى بعد از رد چند پيشنهاد اول بارسا، با پيشنهادى به 
ارزش 145ميليون يورو موافقت كرده است، كه شامل 105ميليون به صورت نقد و 

بقيه آن به عنوان پاداش خواهد بود.

وعده هاى
 مرد سوئدى شياطين

سايت رسمى منچستريونايتد: بعد از 
امضاى قرارداد دوباره منچستريونايتد با 
زلاتان ايبراهيموويچ، اين ستاره سوئدى 
35ساله كه همچنان در حال ريكاورى 

از مصدوميت شديد زانوى خود در انتهاى 
فصل گذشته اســت، از تلاش خود براى بهتر بودن خبر مى دهد. زلاتان مى گويد: 
احساس خوبى دارم و از روزى كه زانويم را جراحى كردم هر روز تمرين مى كنم. اين 
يك چالش جديد براى من است و از نظر ذهنى نيز قدرتمند هستم. اگر بر روى هدفى 
تمركز كنم چيزى جلوى من را نخواهد گرفت. وقتى به زمين برگردم از گذشته نيز 
بهتر خواهم بود. من باز مى گردم تا نسخه بهترى از زلاتان قبلى ارائه كنم؛ تصور كنيد 

كه ديگر چقدر خوب خواهم بود!

كريستيانو رونالدو 
بهترين بازيكن اروپا شد

ورزش: در حاشــيه مراسم قرعه كشى 
ليــگ قهرمانان، انتخــاب بهترين هاى 
فوتبال اروپا نيز انجام گرفت و همان گونه 
كه پيش بينى مى شد كريستيانو رونالدو 

ســتاره پرتغالى رئال مادريد، بعد از آقاى 
گلى در فصل گذشته ليگ قهرمانان و كمك به رئال براى قهرمانى در اين مسابقات، 
اين عنوان را از آن خود كرد. بهترين بازيكن زن فصــل نيز ليكه مارتنس هلندى 
انتخاب شــد. جيانلوئيجى بوفون دروازه بان يوونتوس به عنوان بهترين دروازه بان، 
سرخيو راموس بهترين مدافع، لوكا مودريچ به عنوان بهترين هافبك و كريستيانو 
رونالدو نيز به عنوان بهترين مهاجم انتخاب شدند. از فرانچسكو توتى اسطوره تيم رم 
كه در انتهاى فصل گذشته از فوتبال خداحافظى كرد نيز به خاطر يك عمر فعاليت 

درخشان فوتبالى تقدير ويژه اى صورت گرفت.

گروه بندى 
بسكتبال باشگاه هاى 

آسيا مشخص شد
ورزش: بيســت و ششــمين دوره از رقابت هــاى بســكتبال 

باشگاه هاى آسيا از سى و يكم شهريور تا هشتم مهر در چين برگزار 
مى شود و 10 تيم در اين دوره برابر يكديگر به ميدان مى روند كه مرحله 

مقدماتى در دو گروه پنج تيمى برگزار مى شود.
طبق اعلام فيبا آسيا تيم پتروشيمى در گروه اول مسابقات بايد با نماينده 
هند، تايلند، سوريه و ژاپن بازى كند. ONGC هند، مونو ومپاير تايلند، 
رام االله سوريه و TBD ژاپن حريفان پتروشــيمى هستند. تيم هاى 

الاهلى امارات، الرياضى لبنان، BC آستانه قزاقستان، تايگر چين 
تايپه و ژينجيانــگ چين در گروه دوم برابــر هم به ميدان 

خواهند رفت.
مسابقات در شــنژو چين برگزار خواهد 

شد.

 سرمربى 
تيم هندبال نوجوانان:

براى رقابت هاى آسيايى آماده 
مى شويم

مهر: سرمربى تيم هندبال نوجوانان كشورمان به دنبال سفر اين تيم به 
تورنمنت بين المللى قطر گفت: براى رقابت هاى قهرمانى آسيا و انتخابى 

جهانى سال آينده آماده مى شويم.
ناصر سليمى گفت: اين تورنمنت بين المللى چهارجانبه بوده و يك برنامه 

تداركاتى براى تيم ماست. 
اهميت اين تورنمنت به اين دليل اســت كه همزمــان با برگزارى 

رقابت هاى جام باشگاه هاى جهان برگزار مى شود. بازيكنان ما 
بازيكنان عالى جهان را كه در تيم هاى باشگاهى حضور 

دارند مى بينند و از نزديك با آنها آشــنا شده و 
ايده آلهاى خود را خواهند يافت. 

دوچرخه سوارى
 پيست قهرمانى جهان

جمشيديان فينال اسكرچ را ناتمام 
گذاشت

ايسنا: در نخستين روز از مســابقات دوچرخه سوارى پيست قهرمانى 
جهان كه در ايتاليا در حال برگزارى اســت، اميرحسين جمشيديان در 
مرحله گروهى ماده اسكرچ به رقابت پرداخت كه صاحب عنوان پنجم و 

راهى مرحله فينال شد.
او در مرحله فينال به علت نقص فنى دوچرخه اش نتوانست مسابقه را 

به پايان برساند و مسابقه را نيمه كاره رها كرد.
 پيش از اين كســرى باقرپور در ماده كايريــن از حضور در 

مرحله شانس مجدد خوددارى كرد و تصميم گرفت 
انرژى خود را براى ماده هاى ديگر بگذارد.

            شنبه 4 شهريور 1396
 4 ذى الحجه 1438 26 آگوست 2017  سال سى ام  شماره 8482   

پيج گرد     ى

2
حميد سوريان قهرمان سابق كشتى فرنگى جهان، در 
پستى اينستاگرامى به نايب قهرمانى تيم ملى كشتى 
فرنگى كشورمان در رقابت هاى جهانى پاريس واكنش 
نشــان داده و با تاكيد بر جوانى و بى تجربگى آن ها، 

عملكردشان را تاريخى و غرورانگيز لقب مى دهد.

پل پوگبا ستاره فرانســوى منچستريونايتد كه گل 
قهرمانى تيمش در فينال ليگ اروپا را مقابل آژاكس به 
ثمر رسانده بود، از كسب  جايزه بهترين بازيكن ليگ 
اروپا در فصل گذشته ابراز خوشحالى كرده و از يوفا 

تشكر مى كند.

على دايى در پستى اينســتاگرامى درگذشت ايرج 
باباحاجى از خبرنگاران ورزشى فعال كشور را به جامعه 

خبرنگاران و خانواده محترم وى تسليت گفته است.

كاسميرو هافبك جنگنده رئال مادريد در فيس بوك 
خود با انتشار عكســى در كنار مودريچ، رونالدو و 
راموس، موفقيت آن ها در كسب جايزه بهترين ها در 
مراسم ساليانه يوفا را تبريك گفته و از افتخار خود در 

بازى در كنار آن ها مى  گويد.

گفت وگوى بيزينس اينسايدر با ايبراهيموويچ
زلاتان: من يك  سوپرقهرمان هستم

امين غلام نژاد: زلاتــان ايبراهيموويچ مهاجم 
سوئدى كه اخيرا منچستريونايتد را ترك كرده، به 
تازگى بازى جديدى براى موبايل تحت نام «افسانه 
هاى زلاتان» راهى بازار كرده است. اين بازى كه 
هفته گذشــته روى اپل اســتور قرارگرفته شد و 
تاريخ دقيق قرارگرفتن آن در گوگل پلى اســتور 
هنوز مشخص نيست، در پى همكارى با استوديو 
سوئدى بازى هاى Isbit كه ايبراهيموويچ يكى از 
مالكان اصلى آن به شمار مى رود، ساخته شده و 
طراحى آن در مدت دو سال با هزينه هاى كلانى 
همراه بوده است. دراين اپ رايگان كه براى تمامى 
سنين مناسب بوده، زلاتان مجازى به ورزش جديد 
Driftball كه او در لباس يك مرد آهنين درفضا 
بازى مى كند، مشغول است. اين بازى چيزى شبيه 
بازى Pinball بوده و زلاتــان بايد با لگد زدن به 
چيزى شبيه توپ به مراحل بالاتر صعود كند. ايبرا 
در مصاحبه اى با بيزينس اينسايدر در منچستر در 

مورد اين بازى توضيح داده است.
*در مورد هدف كلى بازى توضيح مى دهى؟

شما يك سوپرقهرمان هستى و ســياره را نجات 
مى دهى. اما نه فقط يك سياره. بايد از يك سياره 

به سياره هاى ديگر بروى وآن ها را از دست سوپر 
قهرمان هاى ديگر نجات دهى. در نهايت بازيكنى 
كه بيشترين مهارت ها را دارد، زنده مى ماند. همه 
مى خواهند يك سوپرقهرمان باشند. پس بايد صبر 
كنيم و تا آخر بازى ببينيم چه اتفاقى مى افتد. من 
مطمئن هستم كه خودم آن سوپر قهرمان هستم.

*ظاهرا طبق حرف هاى مديرعامل Isbit تو 
و او ديدگاه هاى مشابهى از ابتداى طراحى 

اين بازى داشتيد؟
درواقع مــا از روز اول جاه طلبى هاى مشــابهى 
داشتيم.  نمى خواستيم صرفا همه چيز را «كپى 

پيست» كنيم.  
مى خواستيم چيز جديدى بسازيم. مى خواستيم 
اين بازى شــبيه زلاتان باشــد. اين بازى مدرنى 
اســت كه در آن مهارت خيلى اهميــت دارد. اما 
درعين حال بايد براى همه قابل دسترســى باشد 

تا جذاب بماند.
*شخصيت زلاتان دراين بازى چطور درست 

شد؟
من فكر مى كنم اين شــخصيت دقيقا شبيه خود 
من در زندگى واقعى اســت. براى اينكه سرشار از 

اعتماد به نفس است. در حين بازى شما به جايى 
مى رســيد كه يكى مى آيد و مدعى  مى شود كه 
كه دنيا را نجات مى دهد. اين دقيقا چيزى اســت 
كه من هرموقع به تيم جديدى مى روم به ديگران 
مى گويم. به هم تيمى هايــم مى گويم كه آنها را 
نجات مى دهم و همه مشــكلات را حل مى كنم. 
اين شــخصيت دقيقا همين طور است. البته بايد 
اعتراف كنم كه شخصيت زلاتان در بازى كمى از 
نظر فيزيكى از من قوى تر است. براى همين بايد با 

بدنسازى خودم را قوى تر كنم.
*تو هميشه عاشــق بازى هاى كامپيوترى 
بــودى و Call of Duty , BioShock از 

بازى هاى مورد علاقه تو هستند.
من خيلى طرفــدار بازى هاى ويدئويى هســتم. 
ساعت ها و ســالها براى اين بازى ها زمان صرف 
كرده ام. حالا اين فرصــت را دارم كه بازى خودم 
را بسازم. كار كردن با يك تيم فوق العاده با حضور 
Isbit براى من همچون روياى كوچكى است كه 

حالا به حقيقت مى پيوندد. 
*تو با 110 ميليون پوند ســرمايه شخصى، 
سومين بازيكن ثروتمند فوتبال دنيا هستى. 

در مورد جنبه هاى مالى بازى بگو.
من حتى بدون بازى ويدئويى هم مى توانم زندگى 
كنم. درآمدهاى حاصل از ساخت اين اپليكيشن 

تاثيرى در زندگى و سرمايه شخصى ام ندارند. اما 
دلم مى خواهد تيمى كه درساخت اين اپ دخالت 
داشته، بتواند از آن درآمدزايى كند. آنها براى اين 
شــركت كار مى كنند. هيچ كارى كه مى كنيم 
 Isbit رايگان نيســت و قيمتى دارد. به نظر من
Games  آينده روشنى دارد. اين گروه كوچكى 
است كه روز به روز بزرگ تر مى شود و به يكى از 
غول هاى بازى هاى كامپيوترى دنيا تبديل خواهد 
شــد. مهم تر از هرچيز اينكه اين شركت سوئدى 
اســت و من افتخار مى كنم كه سوئدى هستم و 
مى خواهم نشــان دهم كه ما مى توانيم هركارى 
انجام دهيم. ما همين الان ايــن كار را در فوتبال 
دنيا انجام داديم. و حالا در بازى هاى ويدئويى اين 

كار را مى كنيم. 
*پروژه هاى بيزينسى ديگرى هم دارى؟

يك سرى پروژه كارى داريم ولى مى دانيد كه نمى 
توانم در مورد آنها حرفى بزنم.در حال حاضر اين 
بازى را داريم كه يكى دو سال است روى آن وقت 
گذاشته ايم. حتى در حال حاضر آينده فوتبالى من 
هم مهم نيست. الان اين بازى اهميت دارد. من در 

مورد مسايل خيلى جدى هستم.

قرعه كشى ليگ قهرمانان اروپا برگزار شد
گروه مرگ براى رئال و چلسى

امير محمد سلطان پور: قرعه كشى فصل جديد رقابت هاى فوتبال 
ليگ قهرمانان باشگاه هاى اروپا در موناكو برگزار شد و در سخت ترين 
گروه ها، مدافع عنوان قهرمانى دو دوره گذشته اين مسابقات يعنى 
رئال مادريد در گروه H با بروسيا دورتموند، تاتنهام و آپوئل همگروه 
شــد. در گروه مرگ ديگر اين فصل نيز در گروه C چلسى قهرمان 
انگليس با اتلتيكو مادريد، رم و قره بــاغ پيكار خواهد كرد. چيدمان 

كامل  8 گروه اين فصل از مسابقات به شرح زير است:
گروه A: بنفيكا، منچستريونايتد، بازل، زسكا مسكو

گروه B: بايرن  مونيخ، پاريس سن ژرمن، اندرلشت، سلتيك
گروه C: چلسى، اتلتيكومادريد، رم، قره باغ

گروه D: يوونتوس، بارسلونا، المپياكوس، اسپورتينگ  ليسبون
گروه E: اسپارتاك  مسكو، سويا، ليورپول، ماريبور

گروه F: شاختار دونتسك، منچسترسيتى، ناپولى، فاينورد
گروه G: موناكو، پورتو، بشيكتاش، لايپزيگ

گروه H: رئال مادريد، بروسيا دورتموند، تاتنهام، آپوئل
لازم به ذكر است كه قرعه كشى رقابت هاى فصل جديد ليگ اروپا نيز 
به انجام رسيد و در مهمترين گروه ها در گروه D، آث ميلان، آستريا 
وين، رييكا، آ ا ك آتن، در گروه E ليون، اورتون، آتالانتا، آپولون و در 
گروه H نيز آرسنال، باته بوريسوف، كلن و رد استار بلگراد با يكديگر 

همگروه شدند.



 جامعــه/ رضاطلبــی  صفت 
»عادلانــه« و عدالت محوری یکی 
از واژه هایی اســت که این روزها 
آوازه هر مجلس و محفلی اســت و مسئولان در 
رده های مختلف با هدف ژست های تبلیغاتی از 
آن به وفور اســتفاده می کنند،اگرچه در عمل 

کمتر این واژه به چشم می خورد.
 یکی از مواردی که مصــداق این بی عدالتی را 
می توان در آن به خوبی مشاهده کرد، بلاتکلیفی 
و سردرگمی وضعیت کارمندان در سازمان های 
مختلف و بی توجهی به تبدیل وضعیت این افراد 
است که طیف گسترده ای از این قشر را با نگرانی 
و بی انگیزگی روبه رو کرده است. اگرچه تاکنون 
قول های مختلفی به این دســته از کارمندان از 
سوی مســئولان مختلف داده شده است و در 
آخرین اظهار نظر، ســال گذشته در یک برنامه 
تلویزیونی مطرح شــد که بــه طور حتم بحث 
تبدیل وضعیت نیروهای قراردادی به رسمی در 
دولت پیگیری می شود اما دولت یازدهم به پایان 
رسید، ولی این موضوع سروسامانی پیدا نکرد و 
بلاتکلیف ماند. از طرفی مسئولان کمبود بودجه 
را یکی از دلایل نپرداختن به این موضوع اعلام 
می کنند، در حالی که چند برابر بودجه مورد نیاز 
برای این طرح، در موضوع حقوق های نجومی از 

خزانه دولت برداشته شد.

  سردرگمی تبدیل وضعیت
بدون تردید ارائه خدمات مناســب و با کیفیت 
و پاســخگویی بــه ارباب رجوع بدون داشــتن 
نیروهــای با انگیزه و برخوردار از ثبات شــغلی 

غیرممکن است.
یکی از این کارمندان می گوید: 25 سال سابقه 
خدمت دارم، اما همچنان بعد از این همه سال 

سردرگم تبدیل وضعیت هستم. 
احمــد صالحــی در ادامه به قــدس می افزاید: 
باوجود اینکه سازمان به تخصص و کارایی بنده 
نیاز داشته است، ولی هیچ اقدامی برای تبدیل 
وضعیتم انجام نداده است برای همین برخی از 
مزایای دیگر کارکنان این ســازمان شامل من 

نمی شود.
وی تصریح می کند: هیچ مصوبه و دستورعملی 
در خصوص تغییر وضعیت کارمندان بدرســتی 
اجرا نشــده که علت این مسئله ضعف نظارت 
دســتگاه های متولــی و یا نظرتنگــی برخی 

مسئولان کارگزینی هاست.
یک کارمنــد دیگر نیز در گفت و گــو با قدس 
می گوید: وجود نیروهای باســابقه قراردادی به 

هیچ وجه عادلانه نیست.

  آفتی به نام تبعیض
جلال علوی با اشــاره به ایــن موضوع که رفتار 
ســلیقه ای مدیران و رابطــه بازی های افراطی 
و مخرب، در ســازمان ها بیــداد می کند، ادامه 
می دهد: فاصلــه حقوق کارکنان قــراردادی و 
پیمانی با کارکنان رسمی آن قدر زیاد است که 
باعث کاهش انگیزه در این کارکنان و به وجود 

آمدن احساس تبعیض در آنان می شود. 
وی اظهار می دارد:کارکنــان، همواره خود را با 
افراد دیگر در ســازمان و یا با خودشان مقایسه 
می کنند و وقتی کارکنان احساس کنند در ازای 
کاری که انجام می دهند و یا شخصیت حقوقی 
و ســازمانی و میزان تحصیلات و تجربه ای که 
دارند، دستمزد کافی دریافت نمی کنند و افرادی 
با داشــته ها و کار یکســان، حقــوق و مزایایی 
به مراتب بیشــتر دریافت کنند، ســبب ایجاد 
فشارهای روانی در آنان خواهد شد و در نهایت 
به پایین آمدن بهره وری، تخریب کار، تخریب 
مدیران سازمانی، خشم و اعتراض منجر می شود. 
یکی دیگر از افرادی که این موضوع گریبان وی 
را نیز گرفته اســت، می گوید: بیش از ۱۳ سال 

است که به صورت شرکتی در یکی از سازمان ها 
مشغول و هر روز منتظر خبر و یا نامه ای هستم 

تا تبدیل وضعیت شوم. 
حســین صادقی در ادامــه می افزاید: با حقوق 
نزدیک به یک میلیون تومان زندگی می کنم که 
600 هزارتومــان آن را بابت اجاره منزل و ۳20 
هزار تومان آن را بابت اقساط پرداخت می کنم 
و یک فرزند کوچک نیز دارم که اگر یارانه نبود، 

مشــخص نبود که چکار می کردم این در حالی 
است که کارکنان رسمی این سازمان چند برابر 
مــن حقوق دریافت می کنند وهــر روز مزایای 

مختلفی به آن ها پرداخت می شود. 

 شهریور، وعده تعیین وضعیت
عضــو کمیســیون اجتماعی مجلس شــورای 
اســلامی نیز در خصوص مســائل و مشکلات 
کارمندان می گوید: کارکنان شرکتی، کار معین، 
قــراردادی و پیمانی تا پایان شــهریور تعیین 

وضعیت خواهند شد.
ســلمان خدادادی می افزاید: قرار بر این شــده 
اســت که پس از ارجاع برنامــه قانون مدیریت 
خدمات کشوری توسط دولت به مجلس شورای 
اســلامی، در مورد آن تصمیم گیری شده و در 

صحن مجلس طرح شود. 
وی در گفت وگو با ایسنا تصریح می کند: اجرایی 
شــدن این طرح به خاطر انتخابات شــوراها و 
ریاســت جمهوری از طرف دولت یک سال به 
تعویق افتاد؛ اما شــهریور ماه ســال جاری باید 
اجرایی شــود؛ زیــرا ۳50 هزار نفــر در انتظار 
تصویب و اجرایی شدن این طرح مهم هستند. 

خدادادی خاطرنشــان می کند: دولت و سازمان 

استخدامی کشوری باید تا پایان شهریورماه طرح 
تعیین وضعیت کارکنان غیررسمی را به مجلس 
ارائه دهند تا افرادی که چندین سال است بدون 
تعیین تکلیف در اســتخدام دولت می باشــند، 

وضعیتشان مشخص شود. 

  انصاف نیست
نماینده مردم ملکان در مجلس شورای اسلامی 
اظهار مــی دارد: کاری را که کارکنان قراردادی، 
شــرکتی و ســایر کارکنانی که وضعیتشــان 
مشخص نیســت با حقوق یک میلیون تومانی 
انجام می دهند، نیروهای رســمی با 4 میلیون 
تومــان حقوق ماهیانه انجام می دهند و این کار 

انصاف نیست.
خــدادادی اضافه می کنــد: نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی پیگیر این مسئله هستند تا هر 

چه زودتر تصویب و اجرایی شود.
از طرفــی تعــدادی از نماینــدگان بــا اعلام 
ایــن موضوع کــه دولت اراده ای برای ســامان 
بخشــیدن به وضعیــت ایــن نیروهــا ندارد 
و صرفــاً صحبــت کــردن موضوعــی را حل 
 نمی کنــد، از انجام گفت و گو بــا ما خودداری 

کردند.

قدس گزارش می دهد

تعیین وضعیت کارمندان قراردادی، وعده فراموش شده دولت 
شنبه 4 شهریور 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
در تقویم رسمی کشــور امروز را به نام 
روز کارمند نامگــذاری کرده اند. یکی از 
ده ها مطالبات کارگران اطمینان از امنیت 
شغلی آن ها و تغییر وضعیت استخدامی 
آن هــا بــه موقعیتی بــا ثبات تر اســت. 
موضوعی که با توجه به وعده و وعیدهای 
داده شده از سوی دولت همچنان انجام 
نشده است.مســئولان کمبود بودجه را 
یکی از دلایل این موضوع اعلام می کنند، 
در حالــی که چند برابر بودجه مورد نیاز 
برای ایــن طرح، در موضــوع حقوق های 

نجومی از خزانه دولت برداشته شد.

قاضی زاده هاشمی خبر داد
ورود رئیس جمهور 

به پرونده اختلافات وزارت بهداشت و رفاه
وزیر  جامعــه:  گروه 
درمــان  و  بهداشــت 
بر  اختلاف  نظر  می گوید 
سر مسائل بیمه با وزارت 
کار در دولــت دوازدهم 

ادامه پیدا نمی کند.
زاده هاشــمی  قاضــی 
تاکید کرد: ان شــاءالله 
قرار نیست این اختلافات 

ادامه یابد زیرا علاوه بر اینکه وزرا و وزارتخانه ها آسیب دیدند، ما نیز از 
این حواشی خسته شده ایم.

وی تصریح کرد: در صورتی که سیاق دو سه سال گذشته ادامه یابد، 
بیم آسیب به مردم نیز می رود. 

وی یادآور شــد: با این حال ارائه دهندگان خدمات چون پزشــکان، 
پرستاران،پیراپزشکان، فروشندگان دارو و تجهیزات بیش از یک سال 
است که نتوانستند مطالباتشان را دریافت کنند. بنابراین ما به عنوان 
مدیران مجموعه و ارائه کننده های خدمت به زحمت بسیار افتادیم اما 

اجازه ندادیم مردم آسیب ببینند.
این در حالی اســت که وزیر بهداشــت قبلاً درباره حضور در دولت 
دوازدهم گفته بود »نمی شود هم کار کرد هم کتک خورد «. همچنین 
گفته می شد حضور ربیعی علت تردید قاضی زاده هاشمی برای حضور 
در دولت جدید است. سال گذشته در رسانه ها خبری نقل شد مبنی 
بر اینکه وزیر بهداشــت با اشاره به ماجرای تجمیع بیمه ها خواستار 

استیضاح وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی شده است.
قاضــی زاده گفته بود ظلم بزرگ دیگری که کرده ایم این اســت که 
۱2 سال پیش سلامت مردم را دست بنگاه اقتصادی دادیم، بنابراین 
ســلامت مردم به وزارت رفاه رفت. اســم آن را گذاشتند رفاه و بنده 

معتقدم حیف این اسم است.
اختلافات دو وزیر و پاسخ هاي تلویحي و گاه صریح آن ها به یکدیگر 
در تریبون هاي رســمي به اختلاف دیدگاهي در کابینه منجر شده 
که از ســال گذشته قرار بود توســط نوبخت و جهانگیري، 2معاون 
رئیس جمهور حل شــود اما هیچ نتیجه اي از روند آن اعلام نشــد. 
بي نتیجه ماندن میانجیگري بین 2وزارتخانه ، کار را به جایي رساند که 
قاضي زاده هاشمي اواخر تابستان امسال لب به انتقاد گشود و گفت: 
در دولت در مورد تجمیع بیمه ها رودربایســتي وجود دارد و من این 

موضوع را به خاطر خودم و یا تیم وزارت بهداشت عرض نمي کنم.
نکته شــایان توجه اینکه در تمام این دعواهــا رئیس دولت یازدهم 
ترجیح داد سکوت اختیار کرده و تنها دعوای شاگردان کابینه را نظاره 
 کند. پرسش این است که آیا بر اساس آنچه قاضی زاده می گوید رئیس 

هیئت دولت می تواند آرامش را به کابینه برگرداند؟ 
و آیا با ابقای هر دو وزیر، ســرانجام طرح تحول ســلامت و مطالبات 

انباشته پزشکان و بیمارستان ها ختم بخیر خواهد شد؟

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:
دستگاه ها مکلف به افزایش مرخصی زایمان 

به ۹ ماه شوند
خانــه ملــت: عضو 
اجتماعی  کمیســیون 
مجلــس بــا تاکید بر 
اینکه تمامی دستگاه ها 
باید مکلف بــه اجرای 
قانون افزایش مرخصی 
زایمان به ۹ ماه شوند، 
زایمان  مرخصی  گفت: 

به دغدغه زنان شاغل تبدیل شده است.
مســعود رضایی در توضیح علت اجرایی نشــدن قانــون افزایش 
مرخصی زایمان به ۹ ماه در برخی دستگاه ها، گفت: در حال حاضر 
این قانون تنها در برخی از دســتگاه های دولتی اجرایی می شــود 
در واقع در این قانون عنوان شــده دستگاه ها می توانند این قانون 
را اجرایی کنند و دولت مجاز بــه اجرای افزایش مرخصی زایمان 
شده بنابراین دستگاه ها آن را سلیقه ای اجرا می کنند؛ البته برخی 
دستگاه ها نیز به دلیل کمبود اعتبار از اجرای آن سرباز می زنند. وی 
با تأکید بر لزوم رفع موانع ســد راه اجرای قانون افزایش مرخصی 
زایمان به ۹ ماه، گفت: اعتبار لازم برای اجرای این قانون باید تامین 
و در قانون به جای واژه می توانند »مکلف اســت« باید قید شود تا 

دستگاه ها ملزم به اجرای آن شوند.
 

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران:
ارزانترین عمل پیوند قرنیه در ایران انجام می شود

ایلنــا: عضــو هیئت 
علوم  دانشــگاه  علمی 
پزشکی ایران، با اشاره 
به ســابقه بیش از40 
ساله عمل پیوند قرنیه 
گفــت: ارزانترین عمل 
پیوند قرنیه در کشــور 

ما انجام می شود.
جواد هاشمیان به روند 

پیوند قرنیه در کشــورمان اشاره کرد و افزود: عمل پیوند قرنیه بیش 
از 40 ســال است که در کشور ما انجام می شود و از همین رو، همه 

شرایط لازم برای انجام این نوع پیوند در داخل فراهم است.
وی با اشــاره به بانک چشــم ایران، گفت: در حال حاضر مشکلی یا 
موضوعی در زمینه پیوند قرنیه در کشــور نداریــم که بخواهیم به 

کشورهای پیشرفته در این زمینه وابسته باشیم.
هاشــمیان با اعلام اینکه در حال حاضر در تمامی استان ها عمل 
پیونــد قرنیه انجام می شــود، افزود: خوشــبختانه وضعیت بانک 
چشــم در ایران به گونه ای اســت که انتظار برای پیوند قرنیه به 
دو هفته نمی رسد ضمن اینکه هزینه های این عمل در کشورمان 
از سایر کشــورهای دیگر که این عمل را انجام می دهند، ارزان تر 
 اســت. بطوریکه از کشورهای همســایه نیز متقاضی عمل پیوند 

قرنیه داریم.

خبر

جامعه/ مسعود حیدری معینی: رضوان حکیم زاده در 
حاشــیه آیین افتتاحیه ششمین جشــنواره ملی جابر بن 
حیان ضمن گرامی داشــت هفته دولــت در گفت و گو با 
خبرنگار ما گفت: آموزش و پرورش خود به مثابه کشــور 
کوچکی اســت. ۱۳ میلیون دانش آمــوز داریم و با جمع 
والدیــن این عزیــزان ۳۹میلیون نفر به طور مســتقیم با 

آموزش و پرورش در ارتباط هستند.
 وی یاد آور شــد: آموزش و پرورش همچنین بیش از یک 
میلیون و700هزارنفر فرهنگی شاغل و بازنشسته را هم زیر 
چتر خود دارد که با این رقم، جمعیتی بیش از 40میلیونی 
مولد و پویا در کشــور ما وجــود دارد و تمام تلاش وزارت 
آموزش و پرورش این اســت روز بــه روز خدمات خود را 
بیشــتر و گســترده تر کند تا فاصله ای که بین مطالبات با 
واقعیت نظام آموزشی وجود دارد به حداقل ممکن کاهش 

یابد و این مهم در گرو همت تمامی ماست. 
حکیم زاده افزود:شرکت ۳میلیون و۳00هزار نفری دانش 

آموزان در جشنواره ملی جابر بن حیان نشانه خوبی برای 
حرکت رو به جلو است.

یکی از توفیقات در برگزاری این جشــنواره این است که 
این اتفاق در جوار بارگاه ملکوتی امام رئوف در حال شکل 
گیری اســت. وی افزود: امیدواریم این فرصت پژوهش و 
خلاقیت برای دانش آموزان ابتدایی همچنان پایدار بماند.

چرا که یکی از اهداف این جشنواره حرکت از سمت حافظه 
پروری به ســوی خلاقیت اســت و بنیاد جشنواره جابر بر 

اقتصاد مقاومتی دانش بنیان استوار است.
دکتر حکیــم زاده گفت: ۱۹4 طــرح از ۱۹8 دانش آموز 
در ۳2اســتان کشــور به عنوان طرح های برگزیده در این 
جشــنواره داریم که 47درصد آن مربوط به دختران و 5۳ 
درصد دیگر از آن پسران دانش آموز است و آنچه را که باید 
به آن نیز توجه داشته باشیم حضور۱۹8 مربی گرانقدری 
است که در کنار دانش آموزان حضور داشته و توانسته اند 
با راهنمایی و همفکری با این عزیزان به جشنواره راه پیدا 

کنند. وی با اشــاره به رشــد 8 درصدی حضور مربیان و 
دانــش آموزان شــرکت کننده در این جشــنواره تصریح 
کرد:جشــنواره جابربن حیان دقیقاً در مســیری است که 
قــرآن ما را به آن دعوت کرده اســت و بنــا بر قول قرآن 
کســانی که اهل تفکر، تعقل،خردورزی و استماع هستند 
از آن بهــره خواهند گرفت.بنابرایــن به تنهایی در معرض 
آیات الهی قرار گرفتن بدون تعقل و تفکر چاره گشا نیست.
وی این جشــنواره را نماد همکاری و همراهی دانســت و 
افــزود: دانش آموزان ما نه به صورت انفرادی بلکه با هم و 
در کنار مربیانشــان فعالیت می کنند و بنیاد این جشنواره 
بر اقتصاد مقاومتی دانش بنیان اســتوار اســت و مطمئناً 
جوانه هایی که در دستان دانش آموزان امروز شکل گرفته 
تبدیل به درخت بالندگی ایران اســلامی فردای ما خواهد 
شــد چرا که هدف ما تنها تحــرک و پویایی محض برای 
دانش آموزان نیست بلکه مربیان هم در این جشنواره دیده 

شده اند. 
معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش تاکید کرد: 
امیدواریم زمینه اینگونه فعالیت ها در مدارس بیشتر شود 
گرچه که متاســفانه با چالش هایی از جمله تجملی شدن 
جشنواره مواجه هستیم و باید حواسمان باشد به کارهای 
اصیل دانش آموزانمان بها دهیم نه این که به سوی کارهای 

لوکس حرکــت کنیم چرا که این امر مــا را از هدف دور 
می کند و باید از آن بر حذر باشیم. 

وی توجه به حاشیه و تســت زدن را دغدغه امروز بعضی 
از دانش آموزان برشــمرد و گفت: امیدواریم این چالش ها 
فرصــت پژوهش و خلاقیت را از دانــش آموزان ما نگیرد 
چرا که به یقین ســاخته دست کودکان هر چقدر اصیل تر 
و ساده ترباشــد ارزش آن بیشتر اســت. وی تاکید کرد: 
امیدواریــم صدای ما به گوش مســئولان تصمیم گیرنده 

برسد و دستشان را از سر کودکی بچه های ما بردارند.

معاون آموزش ابتدایی وزیر آموزش و پرورش در گفت و گو با قدس:

فرصت پژوهش برای دانش آموزان ابتدایی باید پایدار بماند

 مدیر روابط عمومی انجمن داروسازان ایران:برای یک دوره چهارساله  یک مسئول کشور مطرح کرد عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

در 3 سال نمی توان تمام طرح 
تحول سلامت را اجرایی کرد

الزامی شدن معاینه فنی برای 
خودرو های CNG از امروز

ایرج فاضل رئیس سازمان نظام 
پزشکی شد

شورای رقابت حق دخالت در خصوص 
حذف فاصله داروخانه ها را ندارد 

خانه ملت: عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه 
نمی توان دراجرای طرح تحول نظام سلامت سقف خدمات 
برای بیمــار درنظرگرفت، گفت: اجرای پزشــک خانواده، 
سیستم ارجاع و راهنماهای بالینی باید علمی و کارشناسی 

انجام شود.
رسول خضری درباره اظهارات رئیس انجمن جراحان مبنی 
برضرورت تعیین سقف برای دریافت خدمات پزشکی درطرح 
تحول، گفت: تعیین سقف برای دریافت خدمات پزشکی به 
تنهایی سبب کاهش مشکلات حوزه بهداشتی، درمانی و یا 
اشــکالات طرح تحول سلامت نمی شود، بارها مطرح شده 
که یکی از اشکالات عمده طرح تحول مدیریت منابع مالی 
است؛ یعنی بایدمنابع و اعتبارات به درستی هزینه شود، اما 
این موارد میســر نمی شود مگر اینکه مدیریت منابع مالی، 
منابع انسانی و راهنمای بالینی به نحو صحیحی انجام شود.

وی افــزود: همچنین نظام ســطح بندی وارجــاع، پرونده 
الکترونیک سلامت، پزشک خانواده و کارت سلامت باید به 
طور کامل اجرایی شود، در اکثر کشورهای موفق دنیا مانند 
انگلیس ۱8 سال اجرای طرح های این چنینی زمان می برد؛ 
بنابراین نمی توان در مدت زمانی مانند ۳ سال تمامی موارد 

مربوط به طرح تحول را اجرایی کرد.

باشــگاه خبرنگاران جوان: مدیرکل دفتر حمل و نقل 
عمومی و ترافیک شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور گفت: داشتن معاینه فنی ویژه خودرو های CNG از 

روز شنبه ) امروز ( به صورت سراسری اجباری می شود.
جعفرپور اظهار داشــت: از شنبه ) امروز ( باید رانندگان در 
کنار معاینه فنی اولیه خود یک معاینه فنی دیگر که در آن 

تست مخزن گاز خودروها انجام می شود را دارا باشند.
وی در ادامه افزود: با اتصال به سامانه سیمفا، خودروهای گاز 
ســوز یا دوگانه سوز که فاقد معاینه فنی هستند 500 هزار 
ریال جریمه خواهند شد.این مسئول گفت: برای معاینه فنی 
خودروهای CNG ابتدا معاینات چشــمی انجام می شود و 
سپس نسبت به تست هیدرواستاتیک اقدام می شود که در 
این آزمون مخزن تحت فشار آب قرار می گیرد و اگر نشتی یا 
فرسودگی داشته باشد، باید مالک خودرو نسبت به تعویض 
قطعه اقدام کنــد. وی افزود:  خودروهای صفر با ســوخت 
CNG تا ۳ ســال از داشــتن معاینه فنی ویژه خودروهای 
گاز سوز معاف هستند. جعفرپور در پایان عنوان کرد: در کل 
کشور حدود 4 میلیون خودروی CNG تولید کارخانه ای و 
یک میلیون خودروی گاز ســوز شده داریم که این وسایل 

نقلیه باید معاینه فنی هیدرواستاتیک را اخذ کنند.

گروه جامعه: ایرج فاضل بــا رای اکثریت اعضای مجمع 
عمومی نظام پزشکی کشور، به عنوان رئیس جدید سازمان 

نظام پزشکی ایران انتخاب شد.
صبح دیروز  انتخاب رئیس کل جدید سازمان نظام پزشکی 
در دســتور کار اعضای مجمع و شورای عالی نظام پزشکی 

قرار گرفت.
در این جلسه که در مرکز همایش های صدا و سیما برگزار 
شد، دکتر ایرج فاضل رئیس جامعه جراحان ایران با کسب  
20۱ رای برای مدت 4 ســال به عنوان رئیس کل سازمان 

نظام پزشکی ایران انتخاب شد.
بر اساس قانون، حکم رئیس کل سازمان نظام پزشکی باید 

به تایید رئیس جمهور برسد.
دکتر ایرج فاضل فوق تخصــص جراحی عروق دارد؛ و هم 

اکنون استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی است.
شــایان ذکر اســت در  هفتمین دوره انتخابات ســازمان 
نظام پزشکی کشــور که ۳0 تیر ماه امسال در 200 حوزه 
انتخابیه برگزار شد ، 5۳ هزار و 8۳4 رای نفر در رای گیری 
شــرکت داشتند که در مقایسه با دوره ششم که 46 هزار و 
 ۹82 نفر شــرکت کرده بودند، رشد ۱4.6 درصدی را نشان 

می دهد.

فارس: مدیر روابط عمومی انجمن داروســازان ایران گفت: 
مســیری جز میدان دادن به داروســازان و علی الخصوص 
داروســازان اجتماعــی وجود ندارد و طــرح موضوعاتی از 
قبیل حــذف فاصله و حد و نصاب جمعیتــی یا راه اندازی 
داروخانه های گیاهی و زنجیره ای ســبب از دســت رفتن 

بسیاری از دستاوردهای نظام دارویی می شود.
حمید خیری اظهار داشت: تعدد وتوالی بروز مشکلات برای 
داروســازان آنقدر زیاد شــده که متاسفانه به جای صحبت 
کــردن از امید و نشــاط همه مباحث پیرامون مشــکلات 
داروســازان متمرکز شده اســت. وی ادامه داد: توقع داریم 
وزارت بهداشت نسبت به زمینه سازی و ظرفیت سازی برای 

ارتقای سطح خدمات، پیش بینی های لازم را تدارک ببیند.  
خیری در ارتباط با ورود شورای رقابت به مسئله داروخانه ها 
توضیــح داد: از نظر قانونی شــورای رقابت حق دخالت در 
خصــوص حذف فاصله داروخانه ها و حد نصاب جمعیتی را 
ندارد زیرا آئین نامه و ضوابط تاسیس داروخانه بر مبنای ماده 
قانونی مربوطه تنظیم شده و حذف یک ماده قانونی صرفاً از 
طرف مجلس شورای اسلامی و یا دیوان عدالت امکان پذیر 
است و شورای رقابت نمی تواند مستقلا به این موضوع ورود 

کند.


	9
	10
	11
	12
	13
	14
	15
	16

